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VP01 Stockholm, Stockholm stad i länet. Stockholm, 
Stockholm länets stad?  

Det var ett fasligt fokus på Stockholms kommun. Att Vänsterpartiet bidragit till maktskifte, antingen 
som styrande parti som i Solna och Vaxholm, eller stödparti som i Huddinge och Upplands Väsby kan 
ju vara värt att ha med sig.   
 
Jag yrkar: 
att på rad 5 ändra ”i Stockholms stad” till ”flera kommuner”. 
   
Avsändare: Samuel Scherman, Sollentuna  
 

Distriktsstyrelsens svar på VP01 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att på rad 5 ändra ”i Stockholms stad” till “...i Stockholms stad och flera andra 
 kommuner, kommer Stockholmsområdet...”  
att därmed anse motionen besvarad.  
  

VP02 Mer än en motsats till högern   

Genomgående i förslaget beskrivs högerns framflyttade positioner och rollen som Vänstern har i att stå 
emot högervindar. Det här är sant, men det finns en fara i att se det som vår huvudsakliga uppgift. Det 
finns anledningar varför hela debatten i valrörelsen handlade om kärnkraft, polisinsatser i förorten och 
NATO. Högern har en tydlig världsbild, och när vi följer efter i den debatten på deras villkor och går 
med på deras verklighetsskildring så kan vi inte föra fram vår världsbild och vårt framtidsprojekt. 
Vänsterns strategi bör inte i första hand vara att säga emot högern utan visa att det finns en annan väg, 
att ett annat samhälle är möjligt.   
 
Vi ska fortsätta göra motstånd mot utförsäljningar, klimatkrisen och rasismen, men vi måste 
kombinera det med en helhetsvision. Vi måste fokusera på våra frågor och våga kräva en demokratiskt 
förankrad grön produktion för det stora flertalet och för kvinnors frigörelse i hemmet och på 
arbetsmarknaden. Vi måste se till att debatten slutar ligga på högerns planhalva, ingen ska kunna 
undgå frågor om arbetsrätt, jämställdhet och klimat. 
   
Vi yrkar:  
att  på sida 1, rad 7, efter “regionen” lägga till “, samtidigt som vi leder en tydlig väg 

framåt mot jämlikhet och rättvisa.”  
att  på sida 1, rad 38, byta ut meningen som börjar med “Som en del…” mot följande 

mening: “Däremot ska vi inte bara fastna i ett motstånd, vi ska också dra nytta av våra 
framgångar i regionen och kommunerna tillsammans med starka folkrörelser för att 
sätta den politiska dagordningen.”  

att  på sida 1, rad 42, byta ut “bemöta högern” mot “verka för jämlikhet och rättvisa”  
att  på sida 2 rad 48, byta ut meningen som börjar med “Ur motståndet…” mot följande 

mening: “Vårt motstånd mot högerpolitik kan vara ett medel för att vinna stöd för vårt 
framtidsprojekt.”  

 
Avsändare: Anna Sofia Arce, Vänsterpartiet Kista, Alexander Carvajal, Vänsterpartiet Hässelby-
Vällingby, Dilki Jayasooriya Patabendige, Vänsterpartiet Botkyrka, Felix Haugsand, Vänsterpartiet 
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Älvsjö-Fruängen, Gabrielle Erikstedt, Vänsterpartiet Solna, Vänsterpartiet Kista bifaller att-sats 1 
och 2.  
  

VP03 Starkare motstånd    

Genomgående i förslaget beskrivs högerns framflyttade positioner och rollen som Vänstern har i att stå 
emot högervindar. Det här är sant, men det finns en fara i att se det som vår huvudsakliga uppgift. Det 
finns anledningar varför hela debatten i valrörelsen handlade om kärnkraft, polisinsatser i förorten och 
NATO. Högern har en tydlig världsbild, och när vi följer efter i den debatten på deras villkor och går 
med på deras verklighetsskildring så kan vi inte föra fram vår världsbild och vårt framtidsprojekt. 
Vänsterns strategi bör inte i första hand vara att säga emot högern utan visa att det finns en annan väg, 
att ett annat samhälle är möjligt.   
Vi ska fortsätta göra motstånd mot utförsäljningar, klimatkrisen och rasismen, men vi måste 
kombinera det med en helhetsvision. Vi måste fokusera på våra frågor och våga kräva en demokratiskt 
förankrad grön produktion för det stora flertalet och för kvinnors frigörelse i hemmet och på 
arbetsmarknaden. Vi måste se till att debatten slutar ligga på högerns planhalva, ingen ska kunna 
undgå frågor om arbetsrätt, jämställdhet och klimat. 
 
Vi yrkar:  
att  på sida 1, rad 42, att efter ”bemöta högern” lägga till “därigenom verka för jämlikhet 

och rättvisa”.  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Kista  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP02 och VP03.  
Motionärerna vill att vi inte bara ska betona motstånd mot högerns politik utan också lyfta fram våra 
egna visioner och reformer. Vi delar den bilden men menar att det är lyft undre rubriken 
”Möjligheten” i verksamhetsplanen och anser därför inte att motionärernas yrkanden tillför något 
substantiellt.    
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå VP02 och VP03.  
 

VP04 Förtydligande av diskrimineringsgrunderna   

I en tid där högern och slottsavtalet hotar våra diskrimineringsgrunder är det nu mer än någonsin 
viktigt att vi förtydligar dom i vår vision och verksamhetsplan.  
 
Vi yrkar:  
att  distriktsårskonferens beslutar att ändra rad 14-16 i Förslag till verksamhetsplan 
 2023-2025: ”Vi vill se ett samhälle där välfärden omfattar alla och levererar 
 efter behov, oavsett plånbok och ålder, religion, funktionsvariation, sexuell 
 läggning eller bakgrund.”  
till följande:  

”Vi vill se ett samhälle där välfärden omfattar alla och levererat efter behov, oavsett 
plånbok och ålder, könsidentitet, religion, funktionsnedsättning, funktionsvariation, 
sexuell läggning eller bakgrund.” 
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att distriktsårskonferens beslutar att ändra rad 92-94 i Förslag till verksamhetsplan 2023-
2025: ”Verka för mångfald, människors frihet, feminism och jämställdhet - mot 
könsmässig, åldersmässig, sexuell och etnisk diskriminering och nedvärdering.”  

till följande:  
”Verka för mångfald, människors frihet, feminism och jämställdhet - mot könsmässig, 
åldersmässig, sexuell, funktionsmässig, religiös och etnisk diskriminering och 
nedvärdering.”  
 

Avsändare: Annmari Matic, Emma Gustafsson, Aïda Niang, Rebecca Hybbinette, Anders Carlsson 
Lind, Kerstin Granér, Sven-Göran Svanborg, Maria Boman, Martin Hansson, Jon Johansson, Joakim 
Olsson – (Vänsterpartiet i Farsta)  

VP05 Antirasistiska utskottet 1   

Antirasistiska utskottet har granskat verksamhetsplanen utifrån antirasism och föreslår både  
förändring och tillägg enligt följande:  
  
att på rad 14–16: Ersätta “Vi vill se ett samhälle där välfärden omfattar alla och  

levererar efter behov, oavsett plånbok och ålder, religion, funktionsvariation,  
sexuell läggning eller bakgrund.”   

mot   
“Vi vill se ett samhälle där välfärden omfattar alla och levererar efter behov, 

 oavsett ålder, religion, funktionsvariation, sexuell läggning, hudfärg, etnicitet 
 eller klass.”  
att på rad 22: Lägga till efter meningen som slutar med “bostadspolitik mot bostadsbrist” 

följande: “och som motverkar segregation.”  
att på rad 26–27: Lägga till efter meningen som slutar med “... går högerkrafterna i 
 Sverige till angrepp mot en redan försvagad gemensam välfärd” följande: “... 
 och alltmer intensifierad rasism och sexism.”  
 
Avsändare: Martina Pereira Norrman, Hammarby-Skarpnäck, Lorena Delgado, Skärholmen, 
Carolina Gaete, Hägersten, Omar Damakill, Tyresö, Zee Vieira, Norrtälje, Aysha Jones, Rinkeby-
Tensta-Spånga, Fereshteh Toukhi, Huddinge och My Järphed, Rinkeby-Tensta-Spånga .  

VP06 Vi får inte glömma klass och rasismens förtryck 

I stycket om att välfärden ska omfatta alla, med en lång lista med exempel på grunder till 
diskriminering, nämns inte etnisk tillhörighet, klass eller asylstatus. Ord som bakgrund och religion 
nämns, men vi tycker inte de begreppen räcker för att täcka rasistisk diskriminering som sker inom 
välfärden eller diskriminering baserat på klasstillhörighet. Ordet bakgrund kan ha många olika 
betydelser, vi tycker att man ska skriva det man menar i en verksamhetsplan. Menas klass? Vart i 
landet man är uppväxt? Om man är invandrare eller född i Sverige? Akademisk bakgrund? Vi tycker 
att vi ska skrota ordet bakgrund och i stället lägga till klass, asylstatus och etnisk tillhörighet.   
Klassförtryck inom välfärden märks tydligt, speciellt med de privatiseringar av välfärden som gjorts 
de senaste åren. Ordet plånbok kan mycket väl kopplas till hur vissa personer har råd att betala sig till 
bättre vård, utbildning och kultur. Men i grunden kan dessa orättvisor bäst förklaras med 
klassbegreppet. Vilka är det som har tunnast plånbok? Jo, den exploaterade lönearbetaren.   
I Stockholm diskrimineras personer beroende på sin asylstatus och hur nya de är i Sverige. Att inte ha 
medborgarskap medför en extrem osäkerhet och gör det omöjligt att ta del av samhället, inte minst 
välfärden, på samma villkor som resten av befolkningen. Som solidariska medmänniskor anser vi 
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självklart att man oberoende av asylstatus och uppehållstillstånd ska ta del av likvärdig sjukvård, 
tandvård, utbildning och arbetsvillkor i den offentliga sektorn.  
Rasismen i samhället är mer påtaglig nu än den varit på länge. Välfärden ska vara tillgänglig även i 
socioekonomiskt eftersatta områden och ska inte diskriminera efter hudfärg, etnisk tillhörighet, 
postadress eller andra markörer för hur man rasifieras av samhället.  
 
Vi yrkar:   
att  på sida 1, rad 15, ersätta “plånbok” med “klass”.  
att  på sida 1, rad 15, lägga till “etnisk tillhörighet, “efter “religion, “.  
att  på sida 1, rad 15, ersätta “bakgrund” med “asylstatus”.  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Kista, Anna Sofia Arce, Vänsterpartiet Kista, Alexander Carvajal, 
Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby, Dilki Jayasooriya Patabendige, Vänsterpartiet Botkyrka, Felix 
Haugsand, Vänsterpartiet Älvsjö-Fruängen, Gabrielle Erikstedt, Vänsterpartiet Solna, Suzan Afshar, 
Vänsterpartiet Järfälla, Valeria Linusson, Vänsterpartiet Skärholmen.  

VP07 Vi får inte glömma könsmaktsordningens förtryck  

I stycket om att välfärden ska omfatta alla, med en lång lista med exempel på grunder till 
diskriminering, nämns inte kön. Vi tycker inte det är bra att glömma bort kön i denna del av texten, i 
Vänsterpartiet är vi feminister och det ska märkas i vår verksamhetsplan. Just kön är ofta en grund till 
diskriminering inom välfärden, speciellt inom vården där det kan ha livshotande konsekvenser. Det 
känns därför förhastat att inte inkludera det när många andra exempel radas upp. 
 
Vi yrkar:   
att  på sida 1, rad 15, lägga till “kön,” mellan “ålder,” och “religion”  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Kista, Anna Sofia Arce, Vänsterpartiet Kista, Alexander Carvajal, 
Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby, Dilki Jayasooriya Patabendige, Vänsterpartiet Botkyrka, Felix 
Haugsand, Vänsterpartiet Älvsjö-Fruängen, Gabrielle Erikstedt, Vänsterpartiet Solna, Matilda 
Hylberg, Vänsterpartiet Hägersten, Suzan Afshar, Vänsterpartiet Järfälla, Valeria Linusson, 
Vänsterpartiet Skärholmen, Rasmus Linusson, Vänsterpartiet Skärholmen  

VP08 Konkreta exempel   

I verksamhetsplanen beskrivs vår politik ofta ur ett generellt perspektiv. Detta innebär inte att vi helt 
och hållet kan underlåta att ta upp vissa konkreta exempel. Däremot ska vi vara noggranna vid de 
tillfällen vi gör det, så att vi inte genom ofullständiga exempel utelämnar vissa grupper eller frågor. 
Detta sker till exempel på raderna 14-16, 71-73, 93 och 99. 
 
Vi yrkar:  
att stryka ”oavsett … eller bakgrund” på rader 15–16.  
att ersätta de specifika exemplen på rader 71–73 med en generell formulering som 

innefattar alla förtryckta, krigsdrabbade och fredslängtande folk,  
att  stryka ”könsmässig, åldersmässig, sexuell och etnisk” på rad 93,  
att  styrka ”från Ukraina till Iran och Kurdistan” på rad 99.  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Hägersten  
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Distriktsstyrelsens svar på VP04, VP05, VP06 VP07 och VP08.  
Motionärerna rättar till ett par brister som har smugit sig in i distriktsstyrelsens förslag på 
verksamhetsplan. Självklart borde det stå så som motionärerna föreslår.   
  
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:   
att  texten på rad 14–16 stryks och ersätts med följande text:    

”Vi vill se ett samhälle där välfärden omfattar alla och levererat efter behov, 
 oavsett klass, kön och ålder, könsidentitet, religion, etnisk tillhörighet, 
 funktionsnedsättning, funktionsvariation, sexuell läggning eller asylstatus.”   
att  anse VP04 besvarad.   
att anse VP05 att-sats 1 besvarad.  
att avslå VP05 att-sats 2–3.  
att  anse VP06 att-sats ett besvarad.   
att  bifalla VP06 att-sats två.   
att  anse VP07 besvarad.   
att  anse VP08 besvarad.   
  

VP09 Bandsåg mot brödtext   

Tanken med verksamhetsplanen är att den ska implementeras, inte vara en hyllvärmare. För det är det 
önskvärt att hålla den lätt att överblicka och fri från onödig text som inte tillför något. Tyvärr är det 
mycket onödig text i liggande förslag. Vissa att-satser trimmar lite. Vissa tar dock bort hela stycken. 
Där handlar det om text som redan står med i valplattformar och program samt i ett fall rak 
upprepning.  
 
Jag yrkar:  
att stryka meningarna på rad 14–22.  
att stryka meningarna på rad 50–65.  
att stryka stycket på rad 69–73.  
att stryka meningen som börjar på rad 79.  
att stryka ”låta behoven, inte plånboken styra” på rad 82–83.  
att stryka ”som håller sig inom planetära gränser” på rad 86–87.  
att  stryka ”från bostads- och arbetsdiskriminering till hatretorik, övergrepp och våld” på 

rad 90–91.  
att stryka rad 103–125.  
att stryka rad 152–161".  
 
Avsändare: Samuel Scherman, Sollentuna  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP09 
Tanken med inledningen i verksamhetsplanen är att få tillfälle att vara visionära och blicka högt. Då 
passar det bra att tala i stora penseldrag och ge uttryck för flera långsiktiga målsättningar. Vidare så 
finns det poänger med att benämna regionens uppdrag och att distriktet i stort har två huvudfokus – 
lokal närvaro och studier.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå att-sats 1, 2, 3, 4, 5, 6 och 8.  
att bifalla att-sats 7 och 9.   
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VP10 Mer fokus på biologisk mångfald och skydd av värdefull 
natur   

"När vi läser Verksamhetsplanen för 2023-2025 reagerar vi på att den oerhört viktiga biologiska 
mångfalden och skydd av värdefull natur inte har fått en tillräckligt central plats i dokumentet. Den 
17:e januari kom Naturvårdsverkets fördjupade utvärdering av miljömålen som konstaterar att klimat 
och biologisk mångfald måste prioriteras om vi ska ha en chans att nå målen. Här behöver 
Vänsterpartiet vara tydliga med att dessa områden är centrala i vår politik, som står på en ekologisk 
grund.  
 
Därtill behöver formuleringarna kring klimat och miljö breddas på sina ställen för att texten ska 
uppfattas som aktuell.  
 
Vi yrkar:  
att meningen på sidan 1, rad 16–17 kompletteras med ordet “artrik”   
att meningen ska lyda "Vi vill att framtidens Stockholmsregion ska vara både rättvis, artrik 

och grön."  
att meningen på sidan 2, rad 75–76 utökas med “inom våra planetära gränser”  
att  meningen ska lyda "Vänsterns stora uppgift är att väcka och stärka idéer i 
 riktning mot en solidarisk och jämlik, demokratisk samhällsutveckling inom 
 våra planetära gränser."  
att det läggs till en punkt på sidan 2, efter rad 87   
att punkten ska lyda "Bekämpa förlusten av biologisk mångfald och skydda värdefull 

natur."  
att meningen på sidan 3, rad 117–118 kompletteras med “och värdefull natur”   
att meningen ska lyda "Regionens markplanering ska skydda odlingsbar mark och 

värdefull natur såväl som verka för återställandet av våtmark i syfte att minska utsläpp 
av växthusgaser."  

att det läggs till en punkt på sidan 3, efter rad 118   
att punkten ska lyda "Regionen ska ta ansvar för att bekämpa förlusten av biologisk 

mångfald."  
att “otillräcklig klimatpolitik” ersätter “klimatförnekelse” i meningen på sidan 5, rad 

195–198.  
att Meningen ska lyda "På samma sätt behöver vi samverka med andra progressiva 

aktörer så som fackföreningsrörelsen, Hyresgästföreningen samt miljö- och 
klimatrörelsen för brett socialt motstånd mot nedskärningar i välfärden, otillräcklig 
klimatpolitik och rasistisk klasspolitik."  

att:  “miljö- och klimatrörelse” ersätter “klimatrörelse” i meningen på sidan 6, rad 239–
241  

att meningen ska lyda "Stärk distriktets utskott för internfeminism, antirasism, välfärd, 
miljö- och klimatrörelse, fackliga frågor, bostadsaktivism och internationell 
solidaritet."  

att meningen på sidan 7, rad 315–318 kompletteras med “där naturen är nära” och att 
ordet “där” stryks  

att meningen ska lyda "Kampen för ett Storstockholm som lever och verkar inom planetens 
gränser, där alla har råd att bo, där ingen blir diskriminerad, där ingen blir sjuk på 
jobbet, där naturen är nära och där luften går att andas förs visserligen i parlamenten, 
men den vinns på gator och torg – där ska vi finnas."  
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att meningen på sidan 7, rad 320–324 (förstår inte riktigt varför vi har två stycken som 
säger samman sak, men tar upp båda för säkerhets skull) kompletteras med “där 
naturen är nära” och att ordet “där” stryks.  

att meningen ska lyda "I parlamenten förs kampen för ett Stockholm som lever och verkar 
inom planetens gränser, där alla har råd att bo och där ingen blir diskriminerad. Det 
är en kamp för ett Stockholm där ingen blir sjuk på jobbet, där naturen är nära och där 
luften går att andas. Som distrikt står vi tillsammans på stadens gator och torg i den 
kampen, för det är där som kampen vinns”.  

 
Avsändare: Vänsterpartiet Hammarby-Skarpnäck  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP10 
Distriktsstyrelsen håller med motionärerna Vänsterpartiet Hammarby-Skarpnäck om vikten av 
biologisk mångfald och artrikedom. I detta arbete har distriktet bland annat tagit fram samt föregående 
år uppdaterat en regional omställningsplan. Den mer detaljerade styrningen av regionen föreslår vi 
sker via den, där kan också kommungrupper hämta inspiration till frågor att driva. Motionärerna 
förslag till att-satser menar vi endast på marginalen förändrar klimatfokuset i förslaget till 
verksamhetsplan. Flera andra av förslagen är hanterade i samband med svaret på VP36.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att bifalla att-sats 5 och 6.  
att  i övrigt avslå VP10.  

VP11 Det finns många utmaningar och möjligheter   

Storstockholm är ett stort distrikt med en stor mångfald och många möjligheter och utmaningar precis 
som det beskrivs i verksamhetsplanen. Rubriker i pluralform beskriver bättre den mångfalden och de 
många exempel som tas upp i texterna.  
 
Vi yrkar:  
att Rubrikerna Utmaningen, Möjligheten, Uppgiften och Uppdragen i 

verksamhetsberättelsen byts ut mot pluralformerna Utmaningar, Möjligheter, Uppgifter 
och Uppdrag.  

 
Avsändare: Styrelsen verksamhetsåret 2022 Västra Södermalm  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP11 
Det motiveras av motionären på ett rimligt sätt.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att bifalla motionen.  
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VP12 Det är väl snarare en högerdefensiv   

I förslaget till verksamhetsplan nämns en internationell högeroffensiv. Den verkar kommit av sig. Vi 
har visserligen sett uttryck för reaktionen: I Peru, i Brasilia, i valen i Italien och här hemma, i 
opinionssiffrorna i Spanien. Men vi ser samtligt val och opinionsmätningar där, om inte vänster, 
åtminstone vänster om mitten går fram eller håller sig stabila. Irland, Thailand, Australien för att 
nämna några. Om DS ser en högeroffensiv har den redan kommit på skam.  
 
Jag yrkar:   
att  stryka meningen på rad 26-27 samt att meningen på rad 28 inleds ”Högern går till 

angrepp mot en redan försvagad välfärd och föreslår en politik...”   
 
Avsändare: Samuel Scherman, Sollentuna  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP12 
I stora delar av världen har högerextrema och fascistiska krafter blivit mer synliga och normaliserande, 
om än kanske inte tagit väljare från vänstern. Men värt att understryka är det hot som dessa rörelser 
faktiskt utgör och vad det gör med det politiska klimatet.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå motionen.  

VP13 Motion om klimatfrågan   

Det finns ett stort och oroande glapp mellan det vetenskapen säger om klimatkrisen och det politiken 
gör. Det glappet riskerar att försvåra eller förhindra de förbättringar av vårt samhälle som 
Vänsterpartiet står för och är på sikt en utmaning för hela vår civilisation. Det är ett mycket allvarligt 
läge, bråttom och akut.   
 
Klimatfrågan påverkar och kommer påverka vårt samhälle med en sådan dramatik att den måste få 
högsta prioritet på alla politiska nivåer. Det är en existentiell, ekonomisk, social och i högsta grad 
politisk fråga som har stor påverkan på samtliga andra politikområden.   
 
Vi yrkar:  
att texten på raderna 26–27 kompletteras med följande text: ”…redan försvagad 

gemensam välfärd samt en nödvändig och akut klimatomställning.  
att texten på raderna 86–87 flyttas så att det hamnar först under rubriken Uppgifter samt 

ändras till följande text: ”Arbeta för en skyndsam och rättvis klimat- och 
miljöomställning som konkret bidrar till att förverkliga Parisavtalets 1,5-graders 
mål.”  

att texten på raderna 109–111 ändras till följande text: ”Regionen ska ta ansvar för att 
göra det möjligt att minska de fossila utsläppen som orsakas av regionens verksamhet, 
vår samlade konsumtion, inklusive importerade varor och internationella flygresor med 
minst 50 % till år 2030.”  

att följande punkt läggs till under rubriken Uppdraget/Parlamentariskt dvs rad 109: ”Att 
regionen ansvarar för att öka egenproduktion av fossilfri el genom att installera 
solceller på alla byggnader och mark som regionen har rådighet över samt även 
underlättar för privata solcellsinstallationer.”  

 
Avsändare: Birka-Vasa  
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Distriktsstyrelsens svar på VP13 
Distriktsstyrelsen är överens med motionären Birka-Vasa om att klimatfrågan är vår tids stora 
ödesfråga som påverkar samhället på alla politiska nivåer och därför måste ges högsta 
prioritet.  Däremot föredrar distriktsstyrelsen att bibehålla den ursprungliga meningen om att hålla sig 
inom de planetära gränserna, eftersom det arbetet omfattar betydligt mer än att enbart arbeta för 1,5 
gradersmålet. Distriktsstyrelsen menar vidare att flera av de synpunkter som är föreslagna i motionen 
uttrycks genom det ändringsförslag som formulerats via motion VP36.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  bifalla att-sats 1.  
att  avslå andra delen av att-sats 2.  
att  avslå att-sats 3.  
att  avslå att-sats 4.  
	 

VP14 Klimatet före vinstintresset   

Under rubriken “Utmaningar” skriver distriktsstyrelsen i sitt förslag att klimatomställningen hotas av 
en “låt-gå”-politik, vi håller med om detta. Vi anser dock att vi bör nämna anledningen som föregår 
detta, det kapitalistiska systemet. Det är för att företagen tjänar på att inte prioritera klimatet som 
denna “låt gå”-politik kan fortsätta trots en brinnande klimatkris. Vi vill därför lägga till en skrivning 
som belyser att klimatet alltid måste gå före företagens vinster.  
 
Vi yrkar:  
att  på sida 1, rad 31, efter “rapporter.” lägga till en mening som lyder “Klimatet måste 

alltid gå före företagens vinster.”  
 
Avsändare: Anna Sofia Arce, Vänsterpartiet Kista, Dilki Jayasooriya Patabendige, Vänsterpartiet 
Botkyrka, Felix Haugsand, Vänsterpartiet Älvsjö-Fruängen, Gabrielle Erikstedt, Vänsterpartiet Solna, 
Suzan Afshar, Vänsterpartiet Järfälla.  

VP15 Storföretagen ska inte gå före klimatet   

Under rubriken “Utmaningar” skriver distriktsstyrelsen i sitt förslag att klimatomställningen hotas av 
en “låt-gå”-politik, vi håller med om detta. Vi anser dock att vi bör nämna anledningen som föregår 
detta, det kapitalistiska systemet. Det är för att företagen tjänar på att inte prioritera klimatet som 
denna “låt gå”-politik kan fortsätta trots en brinnande klimatkris. Vi vill därför lägga till en skrivning 
som belyser att klimatet alltid måste gå före företagens vinster.   
 
Vi yrkar:  
att  på sida 1, rad 31, efter “rapporter.” lägga till en mening som lyder “Klimatet måste 

alltid gå före storföretagens vinstintressen.”  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Kista   
 
Distriktsstyrelsens svar på VP14 och VP15.  
Distriktsstyrelsen instämmer med motionärerna om ett förtydligande av ett av de absolut största 
hindren för den nödvändiga klimatomställningen trots brinnande klimatkris - storföretagens 
vinstintressen. Även miljöomställningen hindras och försenas av samma anledning.  
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Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  på sida 1, rad 31, efter “rapporter.” lägga till en mening som lyder “Klimat och 
 miljö måste alltid gå före storföretagens vinstintressen.”   
att därmed anse VP14 och VP15 besvarade.  
  

VP16 Antirasistiska utskottet 2  

Antirasistiska utskottet har granskat verksamhetsplanen utifrån antirasism och föreslår både  
förändring och tillägg enligt följande:  
  
att på rad 44–46: Lägga till efter meningen som slutar med “...också stärkas och 
 vara mer effektiv.” följande: “...och inkluderande”.  
att på rad 49–50: Göra om meningen som slutar med “...ett stort stöd för våra  
visioner.” på följande sätt: "...ett stort stöd för våra solidariska, feministiska,  antirasistiska 
visioner".  
att på rad 75–76: Ersätt meningen “Vänsterns stora uppgift är att väcka och stärka 
 idéer i riktning mot en solidarisk och jämlik, demokratisk samhällsutveckling.” 
 till: ” Vänsterns stora uppgift är att väcka och stärka idéer i riktning mot en 
 solidarisk och jämlik, demokratisk, antirasistisk och feministisk  
 samhällsutveckling.”  
att på rad 86: Lägg till som egen punkt under rubriken “Uppgiften”:  
“Kämpa för brottsförebyggande åtgärder i stället för en rasistisk och repressiv  
Kriminalpolitik.”  

  
Avsändare: Martina Pereira Norrman, Hammarby-Skarpnäck, Lorena Delgado, Skärholmen, Carolina 
Gaete, Hägersten, Omar Damakill, Tyresö, Zee Vieira, Norrtälje,  Aysha Jones, Rinkeby-Tensta-
Spånga, Fereshteh Toukhi, Huddinge och My Järphed, Rinkeby-Tensta-Spånga .  
 

Distriktsstyrelsens svar på VP16 
Motionärerna vill språkligt vässa förslaget till verksamhetsplan så att det bättre återspeglar våra 
antirasistiska prioriteringar. Distriktsstyrelsen tackar för förslagen som i de flera delar förbättrar 
texten. Dock tycker vi det blir en bättre text att helt enkelt skriva “visioner”, på andra platser i 
dokumentet beskriver vi de visionerna mer utförligt. I samma anda tycker vi att det blir lite kaka på 
kaka att göra så som föreslås i att-sats 3.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att bifalla VP16 att-sats 1 och 4.  
att avslå VP16 att-sats 2 och 3.  
  

VP17 Synpunkter på texten i verksamhetsplanen   

Vi vill att distriktet ser över punkterna nedan.   
 
Vi yrkar:  
att  distriktet lägger till prioriteringar i att Förbättra vården i Skärholmen. (T.ex. att Sätra 

behöver en egen vårdcentral eller att Skärholmen borde ha ett närsjukhus) (rad 54–56)  
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att  på Rad 71 tillägga: "…en självklar allierad till kvinnorna i Iran och Afghanistan" 
(orimligt att inte nämna Afghanistan i sammanhanget).  

att  på rad 98–99 lyfta in andra länder för ökad inkludering tex Afghanistan, Syrien, 
Somalia, Peru osv: ”Engagera oss för internationell solidaritet med kampen mot 
förtryck runt om i världen, från Ukraina till Iran och Kurdistan.”   

att  distriktet rapporterar om vilka utskott som redan existerar och se över om det är 
aktuellt att skapa ett ""integrationsutskott"" (rad 163) – med fokus på nyanländas 
etablering, mottagande och inkludering (som spänner områden skola; SFI, förskola, 
skola, vård, idrott & kultur, bostadsmarknad).  

att  på rad 195–198 tillägga asylrättsrörelsen: ”På samma sätt behöver vi samverka med 
andra progressiva aktörer så som fackföreningsrörelsen, Hyresgästföreningen, 
asylrättsrörelsen samt miljö och klimatrörelsen för brett socialt motstånd mot 
nedskärningar i välfärden, klimatförnekelse och rasistisk klasspolitik.”   

 
Avsändare: Vänsterpartiet Skärholmen  

VP18 Internationell solidaritet, en del av vår uppgift och en 
möjlighet!   

När vi läser Verksamhetsplanen i stycket som handlar om Internationell solidaritet i en  
allmänt polariserad värld är angeläget att ta ställning, inför högerns avancemang i Europa  
och världen, därför bör vi klargöra var någonstans i detta polariserade politiska landskap  
Vänsterpartiet står.  
   
Vänsterpartiet har alltid stått för folken, demokrati och socialism, ingen nämnd och ingen  
glömd. Under planens giltighet kan konflikter avslutas eller brisera. Därför är det klargörande att 
definiera politiskt vilka rörelser eller länder vi stödjer i världen. Om några länder,  
regeringar eller rörelser nämns bör det framgå att det är nu pågående konflikter.  
I en värld där demokratier angrips och statskupper är vardagsbröd, måste Vänsterpartiet ta  
ställning för demokratisk valda regeringar, alltid.   
  
Vi yrkar:  
att  texten på raderna 69–73 ska ersättas av följande text:  
”Det gäller också för våra internationalistiska ambitioner, att vara en fredskraft mot kapprustning och 
kärnvapenhot. Vi är för alliansfrihet och folkomröstning om eventuellt NATO-medlemskap. Vi är 
allierade till alla folk och organisationer som strävar efter demokrati, socialism och kämpar för fred 
och frihet. Vi tar avstånd från statskupper och alla odemokratiska medel att tillskansa sig makt. I 
nuläget är vi självklara allierade till kvinnorna i Iran, de krigsdrabbade i Ukraina, Tigray och Jemen 
och de kurdiska folken. Vi tar avstånd och fördömer försöket till statskupp i Brasilien och det 
fullbordade olagliga maktövertagande i Perú med efterföljande polisiär brutalitet." 
 
Avsändare: Monica de Santa Cruz, V Kungsholmen, V Hammarby-Skarpnäck, Vanja Knocke – V 
Vita Bergen, Rebecka Hybinette – V-Farsta, Agneta Kristina Sundberg – Vita Bergen och Birka-
Vasa.  
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VP19 Lägg till Syrien bland krigsdrabbade länder och 
palestinier bland frihetssökande folk  

På sidan 2 i verksamhetsplanen tar man upp några exempel på pågående krig i världen, såsom Jemen, 
Tigrin, och Ukraina. Ukraina verkar ha hamnat först i listan, då den är geografiskt sett närmast 
Sverige, men detta ger en närmast obefogat fokus på ett europeiskt land som har upplevt krig under 
kortast period av de tre exemplen.  
 
Jag anser att vi i stället borde ge lite utrymme till det långvariga kriget i Syrien, då vi i Sverige just nu 
genomlever konsekvenserna av den dåvarande regeringens inhumana behandling av syriska flyktingar, 
i form av ökad hatretorik mot invandrare och flyktingar i vårt samhälle. Det är närmast orättvist att vi 
skulle välja att sålla bort denna pågående händelse, eftersom vi i Vänsterpartiet kan se hur Sverige 
favoriserat ukrainska flyktingar med gratis kollektivtrafik och massflyktsdirektivet, jämfört med 
gränskontrollerna och taggtråden som syriska flyktingar fick uppleva.   
 
Jag vill helst inte se samma "favorisering" även inom Vänsterpartiet. Vi kan istället påminna oss själva 
om att ett krig inte är mindre relevant bara för att det pågått under längre tid eller för att det sker längre 
bort från oss. Vi kan se till att komma ihåg den långa tidslinje som förde oss fram till dagens iskalla 
samhällsklimat med denna enkla påminnelse om det syriska folket.   
 
Mitt argument till varför vi ska lägga till palestinierna samtidigt som kurderna är av enklare skäl: 
därför att deras långa kamp för överlevnad är ett av många som förtjänar att erkännas av 
Vänsterpartiet, särskilt då vi är ett av få partier med en sund inställning till antisemitismen och 
förståelse för att Israels handlingar inte överhuvudtaget representerar judendomen eller den judiska 
befolkningen i stort.  
 
Jag yrkar:  
att meningen mellan rad 70 och 73 lägger till "Syrien" i listan av krigsdrabbade länder.  
att frasen mellan rad 72 och 73 ändras från "[...]de kurdiska folken och andra som längtar 

efter fred och frihet.” till ”[...]de kurdiska och palestinska folken, och andra som 
längtar efter fred och frihet”.  

 
Avsändare: Yakira Pulido Moreno  
 

Distriktsstyrelsens svar på VP17, VP18 och VP19.  
I VP17 så vill man bland annat lyfta in en text om vårdcentral i Skärholmen samt att ett nytt utskott 
ska tillsättas. Eftersom vårt distrikt är geografiskt stort och innefattar flera områden som på olika sätt 
är eftersatta vad gäller välfärd, bland annat icke-existerande vårdcentraler, så blir det i en 
verksamhetsplan omöjligt att peka ut ett enskilt område.    
Motionärerna vill i de respektive motionerna utveckla texten något samt lägga till fler länder och 
händelser i vår uppräkning. Detta har vi ingenting emot, men då de tre motionerna (som vill delvis 
samma sak) står emot varandra så lägger vi ett eget nytt textförslag för att jämka ihop det som 
motionärerna är ute efter. För att ingen ska känna sig förfördelad har vi nu valt att skriva ut de 
krigsdrabbade länderna i bokstavsordning.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:   
att avslå VP17 att-sats 1, 4 och 5.  
att  rad 69–73 stryks och ersätts med följande text:   

”Det gäller också för våra internationalistiska ambitioner, att vara en fredskraft 
 mot kapprustning och kärnvapenhot. Vi är för alliansfrihet och folkomröstning 
 om eventuellt NATO-medlemskap. Vi är allierade till alla folk och  
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 organisationer som strävar efter demokrati, socialism och kämpar för fred och 
 frihet. I nuläget är vi självklara allierade till kvinnorna i Afghanistan, Iran och 
 de krigsdrabbade i Jemen, Syrien, Tigray och Ukraina samt med de kurdiska och 
palestinska folken. Vi tar avstånd och fördömer försöket till statskupp i Brasilien och 
det fullbordade olagliga maktövertagande i Peru med efterföljande polisiär brutalitet."   

att anse VP17 att-sats 2 och 3 besvarade.  
att därmed anse VP18 besvarad.   
att därmed anse VP19 besvarad.   

VP20 Konkretiserade strategier för klimatomställning och 
hushållning med naturresurser  

Ambitionen att verka för klimatomställningen och hushållning med naturresurser för en hållbar 
samhällsutveckling bör konkretiseras mer. Byggsektorn står idag både nationellt och globalt för en 
avsevärd andel av både koldioxidutsläpp och energikonsumtion. Det är fullt rimligt att verka för en 
sänkning av byggsektorns miljöpåverkan. Vägar att gå kan vara att öka trä-användningen i byggandet. 
Det finns flera goda exempel både i Sverige och internationellt på kommuner, städer och regioner som 
prioriterar trä i offentliga byggprojekt och i bostadsbyggandet. Det går också att införa gränsnivåer för 
utsläpp, som reglerar resursanvändningen och ställer krav på byggindustrin, oavsett material, att 
leverera. Cirkulärt byggande är på framväxt i Sverige men har inte ännu fått genomslag.  
 
Vi yrkar:  
att  ett nytt stycke förs in på sid 2, på rad 54, före ”Med vår politik…”  
att  stycket ska lyda ”Vår politik bidrar med konkreta strategier för klimatomställningen, 

bland annat gällande byggande och markplanering.”  
att en ny punkt förs in på sid 3, efter rad 116.  
att punkten ska lyda: ”Regionen ska verka för att miljöpåverkan från byggproduktionen i 

regionen sänks, i fråga om energiåtgång och koldioxidutsläpp, och att strategier för 
resurshushållning, omställning till förnybara material och cirkulärt byggande tas 
fram.”  

 
Avsändare: Andreas Falk, Vänsterpartiet Haninge.  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP20 
Distriktsstyrelsen är överens med motionären om vikten av konkreta strategier för klimat och 
miljöomställningen, bland annat inom byggsektorn. Enligt World Business Council for Sustainable 
Development står byggsektorn samlat för 38% av de globala utsläppen av växthusgaser. I Sverige 
21%. Större krav måste ställas på byggsektorn vad gäller materialval och byggprocesser för att kraftigt 
minska utsläppen och sänka energianvändningen. Det gäller således att utveckla klimat och 
miljösmarta metoder i bland annat trä- och energismarta lösningar med till exempel passivhus och 
plushus. Motionärens förslag kan förtydliga byggande och markplanering i klimatomställningen och 
har bland annat tillgodosetts i ändringsförslaget under rubriken Uppgifter relaterat till ändringar i 
enlighet med motion VP36.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  bifalla att-sats 1 och 2.  
att avslå att-sats 3 och 4.  
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VP21 6 timmars arbetsdag med bibehållen lön  

Vi har på mina gamla och nya arbetsplatser inom barnomsorgen, sett hur personal arbetar hårt och med 
mycket övertid till följd av att kollegor har kroppar som inte orka jobba heltid.  
Vi har under senaste åren arbetat med kollegor och oss själva under ett hårt mentalt och fysiskt tryck 
även om våra överordnade/chefer säger att vi ska ta det lugnt och prioritera. Vi vet också att stressen 
finns i flera yrkesgrupper: tunnelbaneförare och busschaufförer har schema full av näst intill omöjliga 
avlösningar mellan olika tåg/bussar. Detta görs för att bussföretagen ska tjäna mera pengar och kunna 
fortsätta driva kollektivtrafik i framtiden. Det finns säkert flera exempel inom flera yrkesgrupper.  
 
Vi yrkar:  
att  Distriktet ska arbeta för ökad möjlighet till kortare arbetstid i Stockholms län med 

bibehållen lön. (56–57)  
att  Distriktet undersöker hur dagens arbetstider påverkar arbetarklassen (17–18)  
att  Distriktet upplyser allmänheten om hur arbetstiden påverkar oss, hälsoeffekter, 

ekonomiska och klassmässigt (hur ser det ut mellan olika klasser, arbetarklass, 
medelklass och överklass)"   

 
Avsändare: Kommunalvänstern  

VP22 Omställningen  

Vi ser samhällsutvecklingen. Med digitaliseringens utveckling kommer stora och nya omställningar 
behöva ske i samhället. De framtida arbeten finns inom välfärd och omsorg.   
Ökad arbetsbelastning. Ökad sjukskrivning. En ohållbar arbetsmiljö för många av regionens 
omsorgsarbetare. Och på toppen av isberget finner vi en pinsam och bristande omsorg av regionens 
äldre.  
 
Jag yrkar:  
att  Distriktet driver en politik med fokus på förkortad arbetstid inom välfärden.  
att  följande text läggs till som punkt på sidan 2 efter stycke 83; “Driva frågan om att 

heltidsarbetande inom regionens äldreomsorg ska gå ner till 85% arbetstid med 
bibehållen heltidslön.”  

 
Avsändare: Fehmi Demirtaş  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP21 och VP22 
Motionärerna lyfter de tuffa villkoren inom barnomsorgen såväl som kollektivtrafiken och yrkar därför 
på att distriktet ska verka för en generell arbetstidsförkortning samt en utredning av hur arbetstiden 
påverkar arbetarklassen och upplyser allmänheten om resultaten.  
Även om distriktsstyrelsen delar såväl samhällsanalysen som önskan om en arbetstidsförkortning så 
drivs mycket av den offentliga verksamheten i Stockholms län av kommunerna och ligger därför 
utanför distriktsårskonferensens mandat att fatta beslut om (det åligger respektive länsförening samt 
Stockholms representantskap). Vi anser också att kompetensen för en sådan utredning som 
motionärerna föreslår i högre utsträckning finns inom LO-förbunden samt på partiet centralt. De 
föreslagna textändringarna passar inte heller in på de ställen i verksamhetsplanen som pekas ut, men vi 
har valt att föreslå ett tillägg i texten på rad 103 som handlar om vår regionpolitik vilket fångar upp 
motionärernas andemening.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  därmed anse VP21 besvarad.  
att  därmed anse VP22 besvarad.   
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VP23 Orter är bostadsområden  

På flera ställen i förslaget till verksamhetsplan nämns böjningar av begreppet ”orten”. Begreppet är ett 
väl etablerat slanguttryck som åsyftar avgränsade geografiska områden. Vilka områden som avses 
genom användandet är helt beroende av den enskildes referensramar.  
Begreppet ”orten” är alltså inte lämpligt att använda i verksamhetsplanen för en geografisk 
beskrivning. Är avsikten att använda begreppet som någon form av politisk beskrivning är det ännu 
mindre lämpligt, stället bör ”bostadsområden” eller motsvarande användas, då det troligen är det som 
DS egentligen avser.   
Då tidigare års användande av ”orten” återkommande har motionerats bort får inkluderandet av 
begreppet i liggande förslag tolkas som ett simpelt olycksfall i arbetet.  
 
Vi yrkar:  
att  på rad 62 byta ut ”orter” till ”bostadsområden”.  
att  på rad 280 ta bort ”orter” och endast skriva ”stadsdelar och tätorter” då detta 
 omfattar orter."  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Kista  
  

 VP24 Jag är också för trygga gruvor   

På flera ställen i förslaget till verksamhetsplan nämns böjningar av begreppet ”orten”. Begreppet är ett 
väl etablerat slanguttryck som åsyftar avgränsade geografiska områden. Vilka områden som avses 
genom användandet är helt beroende av den enskildes referensramar. Begreppet ”orten” är alltså inte 
lämpligt att använda i verksamhetsplanen för en geografisk beskrivning. Är avsikten att använda 
begreppet som någon form av politisk beskrivning är det ännu mindre lämpligt, stället bör 
”arbetarklassområden” eller motsvarande användas, då det troligen är det som DS egentligen avser. Då 
tidigare års användande av ”orten” återkommande har motionerats bort får inkluderandet av begreppet 
i liggande förslag tolkas som ett simpelt olycksfall i arbetet.  
 
Jag yrkar:  
att  på rad 62 byta ut ”orter” till ”arbetarklassområden”.  
att  på rad 84–85 byta ut ”stadsdelar för tryggare orter” till ”bostadsområden”.  
att  på rad 279–280 byta ut ”stadsdelar, orter och tätorter” till ”områden”.  
 
Avsändare: Samuel Scherman, Sollentuna  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP23 och VP24 
Begreppet “orter” är precis som motionärerna påpekar ett omdebatterat begrepp. Det finns flera 
fördelar med att använda och “äga” begreppet så det är inget olycksfall att distriktsstyrelsen vill 
använda det. Orten är kortare och därför objektivt bättre än begreppet “bostadsområden” eller 
“arbetarklassområden” i till exempel en redan mycket lång och teknisk verksamhetsplan. Ordet har 
som motionärerna anspelar på en konnotation till ett bostadsområde som befolkas av arbetarklassen. 
Det blir alltså en distinktion mot till exempel ett bostadsområde där överklassen bor. Slutligen så har 
begreppet en helt annan betydelse på rad 280. Alla bor inte i antingen stadsdel eller tätort, vissa bor på 
orter i distriktets glesbygd. Vilket fantastiskt ord! 
  
Vi väljer trots det att ändå gå motionären i VP24 till mötes delvis. Det stämmer såklart att alla våra 
medlemmar bor i områden, men område kan även beskriva ett verksamhetsområde och även om det 
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framgår ur kontexten att det inte är vad som menas så föreslår vi för tydlighetens skull ett annat 
alternativ.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå VP23.  
att  avslå VP24 att-sats 1 och 2.  
att  på rad 279–280 byta ut ”stadsdelar, orter och tätorter” till ”platser”.  
att  därmed anse VP24 att-sats 3 besvarad.  
  

VP25 Lokalt arbete med skolan  

Förskolor och skolor skall vara bra. Med tillräcklig och kompetent vuxennärvaro så att alla ungar når 
sin förmåga och inga lämnas bakom. Ord som ”toppklass” platsar inte – det är högerlingo. Vi behöver 
driva skolfrågan kraftigare lokalt och begära differentierad skolpeng till skolor med låga resultat och 
övriga behov, i avvaktan på att vi helt stoppar vinstuttag och förbjuder skolor att drivas i 
aktiebolagsform.  
 
Vi yrkar:  
att  texten på raderna 62 -67 ersätts med följande:  

”Trygga bostadsområden och centrummiljöer, god social service, bra förskolor och 
skolor, och arbetstillfällen ger goda framtidsutsikter som minskar risken för kriminalitet 
och rasism. Vi ska minska segregation och rasism och ge alla chans att bli jämlikt 
delaktiga i vårt samhällsbygge. En skola där alla barn är önskade och får den 
undervisning dom behöver är en grundläggande förutsättning för ett socialistiskt och 
demokratiskt samhälle. Vi kämpar för möjligheter som gör skillnad för vanliga 
människor i livet. Distriktsexpeditionen och Vänsterpartiets Stadshusgrupp skall hjälpa 
föreningarna att kartlägga skolsituationen i våra respektive områden så att 
föreningarna får underlag för att driva skolfrågan lokalt.”  
 

Avsändare: Vänsterpartiet Enskede  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP25 
Motionärerna vill dels utveckla texten kring skola och förskola i inledningen till verksamhetsplanen, 
dels uppdra åt distriktet såväl som stadshuskansliet att utreda skolsituationen. Vi anser uppdraget vara 
något för otydligt samt vill påpeka att frågor om stadshuset i Stockholm bör lyftas i 
representantskapet. 
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå motionen.  

VP26 Barnens framtid   

I distriktsstyrelsens utkast på verksamhetsplan hittar jag ingenting specificerat om barn i förskolan och 
deras utveckling och lärande. Jag anser att det är en självklarhet att föra in det som ett förebyggande 
arbete för individens välmående samt delaktighet i samhället.  
 
Vi yrkar:  
att ett nytt stycke förs in på sidan 2 rad 61.  
att stycket ska lyda: ”Barns känsla för solidaritet, ansvar och trygghet börjar redan i 

 förskolan. Därför behöver barnens miljö prioriteras. Allt för stora barngrupper 
 hämmar barnen och deras utveckling till att nå sin fulla potential. Det i sin tur 
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 riskerar framtiden både ur ett ekologiskt-, ekonomiskt-, och socialt  
 hållbarhetsperspektiv.  Och barnen behöver får lära sig leva i demokrati i stället 
 för att lära sig om demokratin. Det är därför vår gemensamma skyldighet ge 
 barnen sina rättigheter till en rättvis utveckling.”  

 
Avsändare: Annmari Matic, Emma Gustafsson, Aïda Niang, Rebecca Hybbinette, Anders Carlsson 
Lind, Maria Boman, Jon Johansson, Joakim Olsson – (Vänsterpartiet i Farsta) 
 
Distriktsstyrelsens svar på VP26 
Distriktsstyrelsen instämmer helt med motionären. Dock är texten som motionären föreslår på en helt 
annan detaljnivå än den övriga texten. Vi föreslår en mindre ändring för att synliggöra även förskolans 
viktiga roll.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  på rad 62 efter ordet “skolor” lägga till “och förskolor” så att meningen lyder: 
 “Trygga orter med god social service, skolor och förskolor i toppklass, jobb och 
 framtidsutsikter…”  
att  därmed anse VP26 besvarad.  
 

VP27 Vi är det enda ideologiskt förankrade parti   

Vi förstår att verksamhetsplanen inte är ett så ideologiskt dokument utan mer av ett organisatoriskt 
sådant. Dock anser vi att ideologi är något som präglar oss, de ideologier och idéer som vårt parti står 
på som grund, ska få mer utrymme i texten. För alla strategiska mål och praktiker vilar på vår 
ideologiska grund. 
 
Vi yrkar:  
att på sida 2, rad 76, lägga till “och socialistisk, feministisk och antirasistisk” efter 

“demokratisk”.  
att  på sida 2 rad 76 lägga till ”De tre ideologiska pelarna som Vänsterpartiet grundar sig 

på”. 
  
Avsändare: Vänsterpartiet Kista  

VP28 Vi är ett socialistiskt parti   

Vi förstår att verksamhetsplanen inte är ett så ideologiskt dokument utan mer av ett organisatoriskt 
sådant. Dock anser vi att socialism, den ideologi och idé som vårt parti står på som grund, ska få mer 
utrymme i texten. För alla strategiska mål och praktiker vilar på vår ideologiska grund.  
 
Vi yrkar:  
att  på sida 2, rad 76, lägga till “...och socialistisk” efter “demokratisk”.  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Kista, Anna Sofia Arce, Vänsterpartiet Kista, Alexander Carvajal, 
Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby, Dilki Jayasooriya Patabendige, Vänsterpartiet Botkyrka, Felix 
Haugsand, Vänsterpartiet Älvsjö-Fruängen, Matilda Hylberg, Vänsterpartiet Hägersten, Gabrielle 
Erikstedt, Vänsterpartiet Solna, Suzan Afshar, Vänsterpartiet Järfälla, Valeria Linusson, 
Vänsterpartiet Skärholmen.  
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Distriktsstyrelsens svar på VP27 och VP28 
Motionärerna vill att verksamhetsplanen ska vara mer av ett ideologiskt dokument. Distriktsstyrelsens 
uppfattning är att distriktets verksamhetsplan i de mer ideologiska delarna bör återspegla de 
skrivningar som finns i partiprogrammet. I dagsläget står där att Vänsterpartiet är ett ”socialistiskt och 
feministiskt parti på ekologisk grund”. Vi föreslår därför motionärerna att försöka påverka kommande 
kongress att inkludera ”antirasistiskt” som en ideologisk grundpelare i det reviderade partiprogrammet 
samt distriktsårskonferensen att avslå VP27 men bifalla distriktsstyrelsens ändring i VP28 och därmed 
anse VP28 besvarad.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå båda att-satserna i VP27.  
att  på sida 2, rad 76, lägga till “och socialistisk och feministisk” efter “demokratisk”.  
att därmed anse VP28 besvarad.  
  

VP29 Arbetarpartiet VP   

Sossarnas mer o mer borgerliga politik gör att Arbetarklassen kommer inkläm. VP bör profilera sig 
bättre som Arbetarpartiet!!  En gemensam kamp med Kommunal, Fastighets anst, Handelns, o övriga 
arbetarfack kan bli vägvinnande för Partiet.  Arbetare som går över till SD är oacceptabelt.  
 
Jag yrkar:  
att  ta med i Verksamhetsplan. 
 
Avsändare: Stefan Ottosson  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP29 
Vi instämmer i det motionären skriver om att vi behöver samverka mer med fackföreningsrörelsen 
vilket vi skriver om bland annat på rad 88–89 och 195–196.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår årskonferensen:  
att  därmed anse VP29 besvarad.  
  

VP30 Förebyggande arbete mot mäns våld mot kvinnor  

En ständigt pågående pandemi. Mäns våld mot kvinnor är ett samhällsproblem. Enligt BRÅ dödades 
år 2021 15 kvinnor av en förövare i närstående relation. Samma år anmäldes 38 300 misshandelsbrott 
och 8 600 våldtäkter mot kvinnor och flickor. Mörkertalet är dock stort och problemet bör 
uppmärksammas.   
Verksamhetsplanen skriver att Vänsterpartiet ska föra en solidarisk, jämlik och demokratisk 
samhällsutveckling. Låt oss i denna utveckling tydliggöra det förebyggande arbetet mot mäns våld mot 
kvinnor. 
 
Jag yrkar:  
att  en ny punkt förs in på sidan tre under rad 94.  
att  punkten ska lyda: ”Förebyggande arbete mot mäns våld mot kvinnor.”  
 
Avsändare: Anna Hamnström, Österåker  
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Distriktsstyrelsens svar på VP30 
Förebyggande arbete mot mäns våld mot kvinnor gör vi bäst i nära samarbete med närliggande 
organisationer som med sin kunskap och expertis driver på politiken att verka för förändring. Att ge en 
egen punkt till just förebyggande mot mäns våld mot kvinnor, torde motivera att all typ av förtryck i 
samhället ska få samma enskilda punkt. Därför har vi valt att nämna alla diskrimineringsgrunder i 
samma punkt och skriva att uppdraget är att arbeta för förändring.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå motionen.  
  

VP31 Antirasistiska utskottet 3  

Antirasistiska utskottet har granskat verksamhetsplanen utifrån antirasism och föreslår både  
förändring och tillägg enligt följande:  
 
att på rad 95: Lägg till som egen punkt under rubriken “Uppgiften”  

“Bekämpa religionsförtryck, oavsett var och hur den framträder.”  
att på rad 95–96: Gör om meningen: “Försvara demokratin, folkbildningen och 

 kulturens frihet och oberoende gentemot högerkrafternas angrepp.” 
till “Försvara demokratin, minoriteter, folkbildningen och kulturens frihet och oberoende 

gentemot högerkrafternas angrepp.”  
att på rad 97: Lägg till som egen punkt under rubriken “Uppgiften”   

“Skydda mänskliga rättigheter, i synnerhet minoriteters, invandrares, asylsökandes och 
papperslösas rättigheter.”  

att på rad 98–99: Ändra i meningen som slutar med: “om i världen, från Ukraina 
till  Iran och Kurdistan” till följande: “om i världen, från Ukraina till Iran, Kurdistan 
 Jemen, Somalia och Peru.” 
 
Avsändare: Martina Pereira Norrman, Hammarby-Skarpnäck, Lorena Delgado, Skärholmen, 
Carolina Gaete, Hägersten, Omar Damakill, Tyresö, Zee Vieira, Norrtälje,  Aysha Jones, Rinkeby-
Tensta-Spånga, Fereshteh Toukhi, Huddinge och My Järphed, Rinkeby-Tensta-Spånga .  
   
Distriktsstyrelsens svar på VP31 
Motionärerna vill i listan på uppdrag lägga till eller ändra olika punkter. Distriktsstyrelsen menar att 
flera av motionärernas intentioner i att-sats ett och två redan är adresserade i och med att det finns två 
punkter som handlar om att bekämpa rasism (och där inkluderar vi till exempel islamofobi). 
Distriktsstyrelsen föreslår också i och med sitt svar på VP33 och VP34 lyft in flyktingars situation 
varför vi menar att-sats tre ska anses besvarad. Att-sats fyras textförslag faller av samma anledning.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå VP31 att-sats 1, 2 och 4.  
att anse VP31 att-sats 3 besvarad.  
 

VP32 För fred mot krig   

I Verksamhetsplanen ska man uttrycka sig kort och koncist, men då är det extremt viktigt med 
kommatecken och punkter i meningar.  
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Vi yrkar:  
att meningen i rad 97 ska ersättas av följande: ”Verka för fred genom att uttala oss mot 

krig, kärnvapenhot och svenskt NATO-medlemskap. Samarbeta med fredsbevarande 
rörelser/organisationer.”  

 
Avsändare: Birka-Vasa och Kungsholmen  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP32.  
Motionärerna menar att meningens uppbyggnad blir svårtolkad och därmed inte uppfyller sitt syfte på 
bästa sätt. Under rubriken “Uppgiften”, där denna punkt förekommer, håller vi oss till påståenden 
snarare än arbetsuppgifter, vilket innebär att genomförandet, hur vi ska åstadkomma punkterna, inte är 
relevant i just det stycket. 
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att Ändra meningen till “Verka för fred genom att uttala oss mot krig,  
 kärnvapenhot och svenskt NATO-medlemskap.”  
att därmed anse motionen besvarad.  
 

VP33 Mot förtryck runt om hela världen   

I Verksamhetsplanen rad 98–99 framgår att vi ska engagera oss för internationell solidaritet. Det står 
att det ska vara runt om i världen. Det är internationalism! Bisatsen reducerar världen till Ukraina till 
Iran och Kurdistan. Detta exkluderar folken i Sydostasien, i central- och Sydamerika, de rasifierade i 
Nordamerika, folken i Afrika. Bättre kan vi!  
 
Vi yrkar:  
att  rad 98–99 ska ersättas av följande:  

”Engagera oss för internationell solidaritet. Stå upp i kampen mot förtryck och 
odemokratiska handlingar var helst de sker, runt om i världen.” 
 

Avsändare: Monica de Santa Cruz, V Kungsholmen, V Hammarby-Skarpnäck, Vanja Knocke – V Vita 
Bergen, Rebecka Hybinette – V-Farsta, Agneta Kristina Sundberg – Vita Bergen, Birka Vasa.  

VP34 Vi måste göra mottagandet av ukrainska flyktingar i 
Stockholm människovärdigt och välkomnande   

I verksamhetsplanen understryks hur viktigt det är med solidaritet med Ukraina och andra platser för 
krig och förtryck men det står inget om situationen för flyktingar här eller hur Vänsterpartiets ska 
förändra och förbättra mottagandet av nu särskilt flyktingar från Ukraina i Stockholm. Eftersom 
flyktingar från kriget i Ukraina får skydd enligt massflyktsdirektivet har de nu usla förhållandena i 
Stockholm, inte samma rättigheter som personer med uppehållstillstånd. De får sämre dagersättning, 
har inte rätt till SFI och familjer som vill upplåta sina hem som bostäder får ingen ersättning. Dessa 
flyktingar, ofta med svåra upplevelser och förluster, blir i stället hänvisade till migrationsverkets 
institutioner där de isoleras bland andra flyktingar. Det är omöjligt att leva på den skandalöst låga 
ersättningen som är antingen 24 kr/dag om boendekostnad och mat är ordnad eller 71 kronor per dag 
för övriga. Att de dessutom inte har rätt till SFI och får svårt att lära sig svenska medför väldiga 
svårigheter att få arbete och försörja sig.  
 
Jag yrkar:  
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att följande skrivs in i verksamhetsplanen på sid 100 och fortsättningsvis:  
”Att Vänsterpartiet inte bara bör visa solidaritet med människor i länder utsatta för 
angreppskrig eller utsatta för förtryck. Det gäller att visa solidaritet även med 
människor som flytt dessa förhållanden här i Sverige. När det gäller flyktingar från 
Ukraina till Stockholm är situationen mycket och oacceptabelt dålig. De har inte 
tillgång till liknande hjälp som personer med uppehållstillstånd får trots att de har rätt 
att vara här så länge kriget varar. Ett välkomnande mottagande av ukrainska flyktingar 
är nödvändigt för att de ska kunna etablera sig i Stockholm. De måste få ersättning som 
de kan leva på, åtminstone i enlighet med riksnormen, dvs 6719 kr/månad om 
boendekostnad är ordnad. Vidare bör privatpersoner som tar emot flyktingar i hemmen 
får en rimlig ersättning för detta eller hyra betald. V måste också driva fram att 
flyktingar från Ukraina direkt får tillgång till svenskundervisning. De bör få hjälp att 
etablera sig i Sverige och tillstånd att stanna här i åtminstone 3 år.”   

 
Avsändare: Kajsa Ohrlander  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP33 och VP34 
Distriktsstyrelsen instämmer helt med motionärerna. Dock är texten som motionären till VP33 föreslår 
på en helt annan detaljnivå än den övriga texten. Vi föreslår en mindre ändring för att synliggöra även 
flyktingars situation samt ansluter oss i övrigt till formuleringen i VP34.  
  
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  texten på rad 98–99 stryks och ersätts av följande:  

”Engagera oss för flyktingars rättigheter samt för internationell solidaritet. Stå 
 upp i kampen mot förtryck och odemokratiska handlingar var helst de sker, runt 
 om i världen.”  
att  därmed anse VP33 besvarad.  
att  därmed anse VP34 besvarad.  
 

VP35 Förtydliganden   

Tydlighet är en grundpelare i en fungerande och effektiv verksamhetsplan. Inte minst hjälper 
genomtänkta och tydliga formuleringar partiföreningarnas lokala arbete.  
 
Vi yrkar:  
att  distriktsstyrelsen förtydligar huruvida det på rader 109–111 gäller privat- eller 

offentlig konsumtion.  
att  distriktsstyrelsen på rad 225 förtydligar vem som ska arrangera Sommarvänstern och 

förklarar vad det är.  
att  distriktsstyrelsen förtydligar vilka aktiviteter som åsyftas på rader 233–235.  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Hägersten 
 
Distriktsstyrelsens svar på VP35 
Tanken är att regionen ska verka för att skapa förutsättningar att minska utsläppen på regional 
nivå. Sommarvänstern är ett distriktsarrangemang, som föregående år har genomförts av 
partiföreningarna själva på grund av pandemin. Dock har genomförandet alltid byggt på distriktets 
medlemmars vilja att engagera sig.   
 
Distriktsstyrelsen åsyftar utåtriktade medlemsaktiviteter.  
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Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att därmed anse motionen besvarad.  

VP36 Prioriteringar i det parlamenatriska arbetet 

För att nå framgång i vår regionpolitik är det viktigt att hela distriktet drar åt samma håll. För att nå 
framgång i vår regionpolitik är det viktigt att hela distriktet drar åt samma håll. Partiets regionpolitiska 
prioriteringar ska vara välförankrade och realistiska att genomföra. Regiongruppen ska verka i nära 
dialog med medlemmarna, rörelser och distriktets olika beslutande organ. Medlemmarna och 
distriktsledningen behöver i sin tur ha insikt om parlamentariska styrkeförhållanden, ekonomiska 
realiteter och avvägningar mellan målkonflikter som regiongruppen baserar sina prioriteringar på.   
I distriktsstyrelsen förslag till verksamhetsplan lyfts prioriteringar i det parlamentariska arbetet. Vi 
anser att det är bra att årskonferensen gör sådana prioriteringar. Det är också bra att det är sparsmakat 
och inte flyter ut till handlingsprogram på alla områden även i verksamhetsplanen. Vi ställer oss dock 
frågande till de punkter som lyfts fram i förslaget. Här går vi inte riktigt i takt.   
  
Vi yrkar:   
att de punkter som lyfts fram i verksamhetsplanen ska; 

• Vara av avgörande strategisk vikt och fokusera på de viktigaste utmaningarna i 
regionpolitiken utifrån ett rödgrönt perspektiv.   

• Vara realistiskt genomförbara i ett medellångt perspektiv.   
• Vara kopplade till de områden där V har en styrkeposition i förhållande till både 

rörelser och agerande i regionfullmäktige.   
att  följande text ersätter stycket Uppdragen – parlamentariskt sid 3 rad 103–125:   

 
”Parlamentariskt  
Det parlamentariska arbetet i regionen vägleds av distriktets medlemmar via beslut på 
valkonferens, distriktsårskonferens och distriktsstyrelse. Aktuella dokument är:  
• Regionpolitisk valplattform (antaget på valkonferens mars 2022).   
• Omställningsplan 2022–26 (antaget av DS augusti 2022).   
• Vänsterpartiets förslag till budget för region Stockholm 2023–25 (godkänd av DS 

november 2022).   
  

Distriktet ställer upp följande strategiskt prioriterade uppdrag för vårt parlamentariska 
arbete. Det är uppdrag på medellång sikt som förbinder vår dagspolitik med 
strukturella förändringar som är möjliga att genomföra eller påbörja fram till 2030. 
Dessa punkter syftar till omställning på ett flertal olika områden. Klimatomställningen, 
förändrade villkor för personalen och en omställning på välfärdsområdet står i fokus.   
  
Regiongruppen ska under perioden verka för:   
• Omställning av hälso- och sjukvårdens styrning från marknadsvård till att vara 

demokratisk styrd. Vård ska ges efter behov, ingen ska kunna köpa sig före med 
privata försäkringar.   

• Primärvården ska prioriteras för jämlik och ökad tillgänglighet. Vi vill satsa på 
förebyggande folkhälsoinsatser som utjämnar hälsoklyftor. Under mandatperioden 
ska vi särskilt utveckla vår politik kring psykisk ohälsa, psykiatri samt vård av 
äldre.   

• Regionens välfärdsarbetare ska få fler kollegor och bättre villkor.   
• Privatiserad verksamhet återtas i regionens regi eller överförs till icke-

vinstdrivande verksamhetsformer.   
• Regionen ska utlysa klimatnödläge och ta den samordnade ledningen för hållbar 

omställning. Den samlade konsumtionen, inklusive importerade varor och 
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internationella flygresor ska anpassas till vad en regionalt nedbruten 
koldioxidbudget kräver.   

• Kollektivtrafikens andel av resorna ska öka radikalt genom utbyggnad och 
minskade taxor. En strategi för stegvis närmande till nolltaxa tas fram vilket 
förutsätter ökade statsbidrag och genomgripande omfördelning av resurser.   

• Bromma flygplats läggs ned och Arlandas tilltänkta utbyggnad stoppas.   
• Regionen ska med aktiv styrande regionplanering verka för att motverka 

segregation. De stors klyftorna i levnadsförhållande och folkhälsa ska minska.    
• Regionen ska ta sitt lagstadgade ansvar för bostadsförsörjningen för att se till att 

bostadsbristen byggs bort, att det byggs till rimliga priser och att alla kommuner 
tar sitt ansvar för bostäder där alla har råd att bo.   

• Befolkningen på landsbygden och skärgården ska ha tillräcklig samhällsservice och 
anpassade kommunikation som en förutsättning för utveckling av hela regionen.”   

  
Avsändare: Antagen av Gruppstyrelsen, Vänsterpartiet region Stockholm.   
Anna Sehlin, Jonas Lindberg, Catarina Wahlgren, Lina El Yafi, Ulf Brändström, Marta Aguirre, 
Niklas Bougt, Ahmed Sharaf, Lisa Rasmussen   
  
Distriktsstyrelsens svar på VP36 
Gruppstyrelsen i Region Stockholm har läst verksamhetsplanen och inkommit med ett antal förslag på 
förändringar vad gäller prioriteringar i det parlamentariska arbetet. Distriktsstyrelsen anser att det är 
viktigt att respektera regiongruppens parlamentariska prioriteringar, då det är regiongruppen som i 
praktiken kommer genomföra dem. Samtidigt verkar våra företrädare i regionen på uppdrag av 
distriktet. Mot bakgrund av detta anser distriktsstyrelsen att de förändringsförslag som gruppstyrelsen 
lägger fram är rimliga men vill också lyfta några aspekter som föll bort ur gruppens förslag.  
Distriktsstyrelsen vill därför, med regiongruppens förslag som grund, omformulera hela avsnittet 
”Parlamentariskt” (från rad 103 till 125).  
  
Distriktsstyrelsen föreslår därmed distriktsårskonferensen: 
att  rad 103–125 stryks och ersätts med följande text:  
 

“Distriktsårskonferensen ställer upp följande strategiskt prioriterade uppdrag för vårt 
parlamentariska arbete. Det är uppdrag på medellång sikt som förbinder vår 
dagspolitik med strukturella förändringar som är möjliga att genomföra eller påbörja 
fram till 2030. Dessa punkter syftar till omställning på ett flertal olika områden. 
Klimatomställningen, förändrade villkor för personalen och en omställning på 
välfärdsområdet står i fokus.   
  
Regiongruppen ska under perioden verka för:   

• Omställning av hälso- och sjukvårdens styrning från marknadsvård till att vara demokratisk 
styrd och utvecklas i antirasistisk och feministisk riktning. Vård ska ges efter behov, ingen ska 
kunna köpa sig före med privata försäkringar.   

• Primärvården ska prioriteras för jämlik och ökad tillgänglighet. Vi vill satsa på förebyggande 
folkhälsoinsatser som utjämnar hälsoklyftor. Under mandatperioden ska vi särskilt utveckla 
vår politik kring psykisk ohälsa, psykiatri samt vård av äldre   

• Regionens välfärdsarbetare ska få fler kollegor och bättre villkor. Till exempel ökade 
möjligheter till förkortad arbetstid med bibehållen lön.   

• Privatiserad verksamhet återtas i regionens regi eller överförs till icke-vinstdrivande 
verksamhetsformer.   

• Regionen ska utlysa klimatnödläge och ta den samordnade ledningen för hållbar omställning. 
Den samlade konsumtionen, inklusive importerade varor och internationella flygresor ska 
anpassas till vad en regionalt nedbruten koldioxidbudget kräver.   



 27 

• Regionens markplanering ska skydda odlingsbar mark samt verka för återställandet av 
våtmarker i syfte att minska utsläpp av växthusgaser  

• Kollektivtrafikens andel av resorna ska öka radikalt genom utbyggnad och minskade taxor. En 
strategi för stegvis närmande till nolltaxa 2030 tas fram vilket förutsätter ökade statsbidrag 
och genomgripande omfördelning av resurser.   

• Regionen ska med aktiv styrande regionplanering verka för att motverka segregation. De stors 
klyftorna i levnadsförhållande och folkhälsa ska minska.   

• Regionen ska ta sitt lagstadgade ansvar för bostadsförsörjningen för att se till att 
bostadsbristen byggs bort, att det byggs till rimliga priser och att alla kommuner tar sitt 
ansvar för bostäder där alla har råd att bo.   

• Befolkningen på landsbygden och skärgården ska ha tillräcklig samhällsservice och 
anpassade kommunikationer med sikte på nolltaxa som en förutsättning för utveckling av hela 
regionen.”   

  
att  därmed anse motionen besvarad.  

VP37 Antirasistiska utskottet 4   

Antirasistiska utskottet har granskat verksamhetsplanen utifrån antirasism och föreslår både  
förändring och tillägg enligt följande:  
 
att på rad 106–107: Ändra meningen: “Klimatomställningen, förändrade villkor för 
 personalen och en omställning på välfärdsområdet står i fokus.”  
till följande: “Klimatomställningen, antirasism, feminism, förändrade villkor för personalen och en 

omställning på välfärdsområdet står i fokus.”  
  

att på rad 119: Lägg till som punkt följande: ”Regionen ska arbeta för en inkluderande 
och diversierad bostadsplanering, där vi får en blandad regionsbild som motverkar 
segregering. Regionen ska fortsätta driva frågan om byggföretag och bostadsbolag i 
egen regi.”   

  
att på rad 147: Ändra följande stycke: “Partidistriktet ska här försöka bli en  kunnigare, 

effektivare och tydligare organisation. I en partiorganisation där vi har förtroende för 
varandra och där det finns gemensamma samt välförankrade ramar för våra 
verksamheter minskar riskerna för personkonflikter och vi får fokusera på att bedriva 
politik. Det ska vara roligt att vara vänsterpartist!”   

  
till följande: “Partidistriktet ska här försöka bli en kunnigare, effektivare och tydligare organisation. 

Vi ska kontinuerligt granska vårt interna arbete med inkludering från ett feministiskt 
och antirasistiskt perspektiv och gemensamt stötta varandra i att bli bättre feministiska 
och antirasistiska kamrater. I en partiorganisation där vi har förtroende för varandra 
och där det finns gemensamma samt välförankrade ramar för våra verksamheter 
minskar riskerna för personkonflikter och vi får fokusera på att bedriva politik. Det ska 
vara roligt att vara vänsterpartist!”  

  
Avsändare: Martina Pereira Norrman, Hammarby-Skarpnäck, Lorena Delgado, Skärholmen, 
Carolina Gaete, Hägersten, Omar Damakill, Tyresö, Zee Vieira, Norrtälje, Aysha Jones, Rinkeby-
Tensta-Spånga, Fereshteh Toukhi, Huddinge och My Järphed, Rinkeby-Tensta-Spånga.  
   
Distriktsstyrelsens svar på VP37 
Motionärerna vill i listan på uppdrag till regiongruppen lägga till eller ändra ett par punkter. Den 
texten ändras dock i och med vårt svar på VP36. Dessutom finns det vissa problem med motionärernas 
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textförslag. Däremot ser vi tillägget som görs i att-sats 3 som positivt då det ligger helt i linje med 
distriktets ambitioner.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå VP37 att-sats 1 och 2.  
att bifalla VP37 att-sats 3.  

VP38 Klimatanpassa – och skydda vattnet!  

I DÅK:s förslag till verksamhetsplan nämns våtmarker som kolsänkor. Men i övrigt saknar jag i 
dokumentet tankar om hur vi ska skydda vattnet, som är en förutsättning för allt liv.  
Redan idag drabbas vattendragen av klimatkrisen, och Stockholm kommer att behöva anpassas till 
ännu mer extremt väder med bland annat skyfall.   
Ännu mer arbete behövs för att klimatanpassa Stockholms län genom att till exempel behålla och 
utveckla grönytor och se till att dagvattensystemen motverkar översvämningar.   
Trots att vattnet livsviktigt, tar vi det ofta för givet. För att förstå mer om det, borde vi tänka ännu mer 
i ekosystem, där naturens växter och djur ger oss gratis nyttor i form av ekosystemstjänster.   
Vi måste också se vattnet som en gemensam resurs som inte följer vare sig kommun- läns- eller 
nationsgränser. Sverige ska förvalta vattenresurser enligt EU:s vattendirektiv från 2000. Det utgår från 
hur vattnet rinner i avrinningsområden, begränsade av höjder i landskapet, som delar regn- och 
smältvatten åt olika håll till olika vattendrag. Inom ett sådant område påverkas vattnet av allt möjligt, 
som avlopp, miljögifter, avfall och skräp från bostäder, avlopp, bilar, industrier, jordbruk, skogsbruk, 
turism och annat. Det vi gör uppströms påverkar alltid liv och miljö nedströms.   
 
Jag yrkar:  
att det i DÅK:s verksamhetsplan skrivs in en rad om att klimatanpassa Storstockholm, 

förslagsvis nära raderna 117 – 118.  
att  distriktet startar studiecirklar, där deltagarna genom studiebesök, föredrag och egna 

kunskaper kan öka medvetenheten om vatten i ekosystemstjänster och 
avrinningsområden.   

 
Avsändare: Gunnel Bergström 
 
Distriktsstyrelsens svar på VP38 
Distriktsstyrelsen instämmer med motionären att Stockholmsregionens vatten – havet, sjöarna och 
vattendragen – har en avgörande betydelse för Stockholms Län och hela Mälarregionen. 
Klimatförändringarnas konsekvenser kräver anpassade åtgärder för att bland annat skydda miljontals 
människors dricksvatten. Samtidigt måste samtliga vattendrag och sjöar i länet återställas till god 
ekologisk status genom att utsläppen av kväve och fosfor, tungmetaller och mikroplaster omgående 
måste upphöra. Motionären yrkar att en text om klimatanpassning gällande vatten skrivs in 
verksamhetsplanen under stycket om uppdragen i det parlamentariska arbetet. Distriktsstyrelsen menar 
dels att distriktets politik på detta och många andra områden inom klimat- och miljö finns i detalj 
beskrivna i distriktets omställningsplan, dels att förslagen i motionen är tillgodosedda genom det 
ändringsförslag som formulerats via motion VP36.  
 
Motionären föreslår vidare att distriktet tar initiativ till studiecirklar för att öka medvetenheten om 
vatten i ekosystemtjänster och avrinningsområden. Kunskapsutveckling är ett av målen i 
verksamhetsplanen. Distriktets miljö- och klimatutskott har arbetat fram och använt ett studiematerial 
inom vilket även ekosystemtjänster och vatten diskuteras. Studiematerialet är fortfarande aktuellt och 
kan kommuniceras till de lokala partiföreningarna, liksom även Storstockholms Omställningsplan 
2022–2026. 
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Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå VP38.  

VP39 Högre krav på privata aktörer för att minska 
nyetablering  

Vi anser att högre krav ska ställas på de privata aktörer som vill etablera sig inom välfärdssektorn, som 
ett första led i att öka andelen verksamheter som bedrivs i egen regi.  
Genom att få in detta i verksamhetsplanen finns en tydlig linje i att försvåra för nyetableringar.   
Ställer vi exempelvis krav på att även friskolor ska ha idrottssalar och skolbibliotek, och om 
äldreboenden och hemtjänst har höga krav på behörig personal och hög personaltäthet minskar 
intresset för etablering.  
 
Vi yrkar:  
att  en ny punkt förs in på rad 126.  
att  punkten ska lyda: ”Arbeta för att ställa högre på privata aktörer inom välfärdssektorn, 

för att minska nyetableringen." 
   
Avsändare: Vänsterpartiet Haninge  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP39 
Distriktsstyrelsen inser att det motionärerna vill, nämligen att vi ska ställa högre krav på privata 
aktörer inom välfärdssektorn, kan vara en gynnsam strategi när andra vägar inte fungerar. 
Distriktsstyrelsen anser dock att vår målsättning bör vara högre än så - vi vill inte ha någon 
nyetablering alls av privata aktörer. Vi vill i stället, som vi skriver på rad 122, återta privat verksamhet 
i egen regi.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå VP39.  
  

VP40 Förtydligande av antirasistisk och feministisk 
sjukvårdspolitik   

Vad innebär mer exakt antirasistisk och feministisk sjukvård? Hur ska vi se till att förbättra vården för 
kvinnor och rasifierade? 
 
Idag läggs det väldigt dåligt med resurser på forskning kring kvinnosjukdomar som till exempel 
endometrios. Sverige ligger efter i sin forskning och sitt sätt att vårda dessa sjukdomar jämfört med 
flertal andra länder vilket leder till att många kvinnor söker sig till vårdgivare i bland annat Tyskland.  
Diagnoskriterier för majoriteten av NPF-diagnoser är utformade efter unga pojkar vilket leder till att 
flickor faller bort och missas. Många av dessa växer upp och blir utbrända i tidig vuxen ålder.  
Det gäller för utbildning kring sjukdomar och vård av rasifierade, där det uppdagats att det bland annat 
lärts ut på vissa läkarutbildningar att människor med mörkare hudton har tjockare hud och känner 
mindre smärta, eller att människor från andra kulturer överdriver sin smärta vilket lett till bristande 
vård.  
 
Det räcker inte bara med att jobba för en mer lättillgänglig vård den måste också bli mer kompetent.  
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Det räcker inte heller med att endast använda ord som antirasism och feminism, vi måste även visa 
tydligt att vi förstår, och definierar deras innebörd. 
   
 
 
Vi yrkar:   
att  verksamhetsplanen innehåller tydliga definitioner av vad antirasistisk och §
 feministisk sjukvård innebär." 
   
Avsändare: Dali Kovacevic, Vänsterpartiet Haninge.  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP40 
Distriktsstyrelsen instämmer med motionären om att det är viktigt att veta vad det är man pratar om. 
Samtidigt så tror vi att våra sjukvårdspolitiker i regionen har full koll på vad detta innebär. 
Verksamhetsplanen är lång som den är utan att vi för in förklaringar på alla begrepp, det är en dörr 
som vi inte vill öppna.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå VP40.  

VP41 Arbeta för en skyndsam och rättvis klimat- och 
miljöomställning som håller sig inom planetära gränser.  

Tydliggöra vem som har mandatet att besluta - när regionen inte har det har vi skrivit VERKA FÖR. 
BESLUTA kan regionen göra när det gäller nolltaxa - men då bör vi säga något om hur detta skall 
finansieras (har ett tillägg där ytterligare om statliga lån). 
 
Värna om ett förändrat skogsbruk och skydd av skog liksom småskaligt fiske - jordbruket per se 
innebär minskad biologisk mångfald - men vi kan förbättra betydligt genom regenerativt jordbruk - 
ingen bar mark, minimal plogning, kvävefixerande växter mm. 
 
Energi - den bör vara fossilfri dvs inte baserad på olja, kol eller fossil(natur)gas, den gör vara förnybar 
- vind, sol, vattenkraft och enbart hållbart producerad bioenergi dvs biogas från avfall-jordbruksavfall 
och från förbränning av vissa skogsrester från ett naturnära skogsbruk som inte kan användas till 
långlivade träprodukter (forskningen har kommit långt med att kunna använda pellets och annat 
redan). 
 
Vi yrkar:  
att punkterna under parlamentariska uppdrag som berör klimat och miljö ska ändras till:  

”Verka för att regering och riksdag ansvarar för att minska utsläppen som orsakas av 
vår samlade konsumtion, inklusive importerade varor och internationella flygresor.   
Besluta om att nolltaxa införs senast 2030 i kollektivtrafiken som byggs ut för att klara 
60 procent av arbetsresorna 2040 och finansiera detta genom en regional 
arbetsgivaravgift och vägavgifter (differentierade och flexibla).  
Verka för att Stockholms kommun och regeringen beslutar att lägga ner Bromma 
Flygplats. Verka för att kommun och regering stoppar Arlandas tilltänkta utbyggnad.  
Verka för att regeringen följer forskarnas rekommendationer och värnar ett småskaligt 
fiske och att en hållbar djurproduktion bedrivs med högsta etiska krav inom ramen för 
ett regenerativt jordbruk med biogasproduktion och utan konstgödsel.  
Verka för att kommuners markplanering skyddar skog och innebär en övergång till 
naturnära skogsbruk för återställande av biologisk mångfald och ökad kol-lagring. 
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Verka för att återställa våtmark från dikade torvmarker i syfte att minska utsläpp av 
växthusgaser.  
Verka för en klimatanpassad energiproduktion i samhällets regi.”  

  
att Tillägg om samhällsägd energiförsörjning ska lyda:   

”Ett av de stora problemen för klimatomställningen är privat ägande och avregleringar 
som gör att staten-regionen-kommunen har begränsade möjligheter att besluta om en 
omfattande omställning.  
 
Energiförsörjning med alla led - elproduktion, elhandelsbolag och elnätsbolag liksom 
välfärdssektorn bör vara i samhällets ägo!  
 
Ägandefrågan och avregleringen som orsak till många problem som finns nu är en 
självklar fråga för Vänsterpartiet i högre utsträckning än vi gör idag.”  
  

Avsändare: Hammarby Skarpnäck partiförening, Inger Björk och Gunilla Berglund  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP41 
Motionärerna vill vässa de miljö- och klimatpolitiska punkter som finns under parlamentariska 
uppdrag. Vi ser dock att de föreslagna ändringarna dels i bitar går utanför distriktsstyrelsens mandat 
och in på nationella frågor, dels att det i bitar ger uppdrag till regiongruppen som det inte är helt 
tydligt om den kan genomföra.   
Den andra attsatsen är något otydlig om den syftar på nationalisering av existerande elproduktion, 
elhandel och elnät eller om intentionen är att regionen ska bygga upp egen kapacitet på områdena. I 
det första fallet ligger det utanför distriktets mandat, i det andra är det allt för stora frågetecken kring 
kostnad, prioriteringar etc för att distriktsstyrelsen ska vilja ställa sig bakom förslaget.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå motionen.  
  
 

VP42 Motion om det parlamentariska facklig-politiska arbetet 
och dialogen  

Att som parlamentariker ha en god dialog och upparbetad kontakt med fackförbunden inom sitt 
område är viktigt och värdefullt. Detta för att få perspektiv samt input från fackförbunden i det dagliga 
parlamentariska arbetet samt vid utarbetande av politiska förslag och reformer. Detta är ett arbete som 
redan pågår i varierande grad inom parlamenten, men som är viktigt att lyfta fram så att det fortsätter, 
stärks och utökas.  
 
Vi yrkar:  
att en ny text förs in under rubrik parlamentarisk på sidan 3 rad 126   
att texten ska lyda: ” Fortsätta, stärka och utöka den facklig-politiska dialogen och arbetet 

gentemot fackföreningsrörelsen, såväl tjänstemanna- som LO-facken.”   
 
Avsändare: Lärarvänstern 
 

Distriktsstyrelsens svar på VP42 
Motionärerna vill att vi i verksamhetsplanen slår fast att distriktet ska verka för att ytterligare stärka 
den fackligt-politiska dialogen. Vi delar motionärernas uppfattning. Detta diskuteras på andra platser i 
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verksamhetsplanen. I avsnittet där motionärerna vill lägga till text så pratar vi dock om politiska 
prioriteringar och mål varför vi föreslår att motionen ska avslås.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå motionen.  
  

VP43 Distriktets inriktning för det parlamentariska arbetet i 
kommunerna  

Verksamhetsplanen anger i punktform exempel på områden att arbeta inom för att lösa vår uppgift. De 
allra flesta rör det parlamentariska arbetet på regional nivå.  
Det vore önskvärt att tillföra områden, som rör det parlamentariska områden ute i kommunerna, så att 
vi kan göra gemensamma prioriteringar och satsningar också i de parlamenten.  
 
Vi yrkar:  
att  distriktet i sin verksamhetsplan också ger förslag på satsningar o prioriteringar, som 

rör det parlamentariska arbetet i kommunerna. 
   
Avsändare: Vänsterpartiet i Nacka  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP43 
Motionen efterlyser att verksamhetsplanen ska ge förslag på satsningar och prioriteringar som rör det 
parlamentariska arbetet i kommunerna. Distriktsstyrelsen anser inte att detta tillägg i 
verksamhetsplanen skulle vara önskvärt. Det kommunala självbestämmandet är stort och våra 
kommuner har väldigt olika förutsättningar vad gäller möjligheterna att påverka beroende på om vi 
styr, samarbetar med styret eller är i opposition. Därtill har kommunerna olika geografi- och 
befolkningssammansättningar, och olika lokala frågor som är viktiga.   
Det gäller för den enskilda kommunen att snabbt kunna prioritera och agera, för att behålla den lokala 
relevansen. Generella rekommendationer riskerar att försvåra de enskilda kommunernas arbete med att 
självständigt bedöma vilka frågor som är viktigast att bedriva just nu. Vid behov har distriktet flera 
verktyg att visa på parlamentariska prioriteringar såsom kampanjer och ordförande- och 
gruppledarträffar.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå motionen.  
  

VP44 Konkret plan för arbetet med nolltaxa för ett bättre 
klimat  

I verksamhetsplanen finns det ett litet stycke under uppdragen som behandlar kollektivtrafiken. Vi i 
Nacka är inte nöjda med formuleringarna som finns där, utan vill utveckla stycket. Vi vill att nolltaxan 
genomförs så fort som möjligt. För att det ska vara möjligt måste vi göra en plan som tar konkreta steg 
år för år för att genomföra nolltaxan.  
Det första vi kan göra är att stoppa prishöjningarna på kollektivtrafiken, såsom vi har gjort i år. Ett 
arbete, som vi ska fortsätta med. Det andra är att införa gratis pensionärstrafik under lågtrafik, mellan 
9 - 15 på vardagar och gratis pensionärs trafik på helgerna. Det tredje är att ungdomar under 18 år får 
gratis kollektivtrafik. Det fjärde är att införa en helgbiljett för familjer, så att man kan ställa bilen 
hemma.  
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Sedan kan Vänsterpartiet fortsätta att genomföra åtgärder år från år tills nolltaxan är genomförd. Det 
kan bli före 2030 om allt går vägen. Motiveringen till att sätta kollektivtrafiken i fokus är enkel.   
För att klara miljökraven är det nödvändigt att minska biltrafiken i Stockholm, så att inte regionen 
drabbas av trafikinfarkt, med stillastående bilar, långsamma bussar och trasiga pendeltåg.  
 
Vi yrkar:   
att  ge den nya distriktsstyrelsen i uppdrag att lägga fram en plan för utbyggd 

kollektivtrafik som utgår från andemeningen i motionen.  
att  ge den nya distriktsstyrelsen i uppdrag att lägga fram en plan för hur vi ska nå nolltaxa, 

som utgår från andemeningen i motionen.  
 
Avsändare: Vänsterpartiet i Nacka  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP44 
Distriktsstyrelsen är överens med motionären Vänsterpartiet i Nacka om att en väl utbyggd och 
avgiftsfri kollektivtrafik är en av förutsättningarna för att biltrafiken i Stockholmsregionen ska minska 
och därmed utsläppen av växthusgaser. Målet är nolltaxa 2030. Motionären vill gå fortare fram och se 
framtagandet av en konkret handlingsplan för utbyggd och avgiftsfri kollektivtrafik innan 2030. 
Vänsterpartiet i Region Stockholm har under föregående mandatperiod tagit fram en utredning som 
visar på förutsättningar och villkor att nå nolltaxa år 2030 och har uppdraget att arbeta vidare med 
frågan, vilket också framgår i det ändringsförslag som är lagt under rubriken Uppdrag och som 
relaterar till de förslag som framkommit genom motion VP36. 
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå motionen.  
  

VP45 Fri infartsparkering   

Fri infartsparkering och samhällsägda laddstationer för eldrivna fordon.  
Klimat och miljöfrågan bör finnas med i större utsträckning, än vad den gör nu. Att arbeta för en 
nolltaxa i kollektivtrafiken till 2030 är en bra del i klimat och miljöarbetet. Dock räcker det inte för att 
få ner koldioxidutsläppen och trängseln i Stockholms tättbebyggda bostadsområden. Vi vill ha en 
levande stad för både boende och besökare. Tillräckligt utrymme saknas för människor att promenera, 
för kollektiva bussar att ta sig fram och att cykla säkert. Därför ska den privata biltrafiken inne i 
staden, reduceras. 
 
Med en välfungerande kollektivtrafik ska inte bilkörning behöva vara ett nödvändigt transportmedel 
till arbetsplatser inom stadens tätt bebodda områden. Vid pendeltågens ytterstationer finns ofta större 
och obebyggda ytor som skulle passa som infartsparkeringar. 
 
Där finns det sällan anknytande kollektiva färdmedel för att ta sig till och från bostäder. Där bör det 
vara gratis parkering för att människor ska ställa bilen där och utnyttja det kollektiva stamnätet till sina 
arbeten. Att betala både parkering och SL-kort antas bli för dyrt och då tar man bilen in till stan, i 
stället. 
 
Även om fler och fler satsar på eldrivna bilar för att minska koldioxidutsläppen, så är det fortfarande 
problem med infrastrukturen gällande laddstationer. Att många olika företag äger stationer för 
laddning av elbilar skapar problem. Tillgång till stationer placeras där företagen förväntar sig mest 
vinst och inte utifrån invånarnas behov. För användare är det ett problem med betalningsmetoder med 
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alltför många olika konton, brickor och betalkort. Samhället bör ta ansvar för infrastrukturen gällande 
denna service.   
 
Vi yrkar:  
att  man arbetar för en gratis infartsparkering vid många fler pendeltågstationer. I 

ytterstäderna kan bilen behöva användas fram till kollektivtrafikens stationer. Då bör 
det vara gratis att lämna sin bil där.  Självklart ska laddstationer finnas på 
infartsparkeringarna.  

att  staden tar över ansvaret för laddstationer, likande den organisering som Stockholms 
stads parkering har.  

 
Avsändare: Anki Almqvist/Vita bergen, Susanne Pluhacek/ Västra Södermalm, Anders Blomström 
/Vita bergen, Vanja Knocke /Vita bergen, Andreas Mattsson/ Västra Södermalm, Lena Nyblom 
Malmberg/ Västra Södermalm, Stephen Holdin/Vita bergen, Frida Marklund/Vita bergen, Love 
Ingemarsson/Vita bergen, Medlemmar i Klimatgruppen Södermalm/Vita bergen och Västra 
Södermalm. Agneta Sundberg/Vita bergen, Alexander Kirchhoff/Vita bergen, Fabio Pittuco/Vita 
bergen, Max Elnerud/Vita bergen. 
 
Distriktsstyrelsens svar på VP45 
Distriktsstyrelsen är överens med motionärerna om att en avgiftsfri och väl utbyggd kollektivtrafik 
inte är tillräckligt för att få ner utsläppen i tättbebyggd stadsmiljö utan att samtidigt se till att 
biltrafiken minskar. Därför vill motionärerna att fria infartsparkeringar med samhällsägda 
laddstationer skapas i anslutning till ytterområdenas pendeltågstationer.   
Distriktsstyrelsen menar dock att motionärernas förslag kräver tillgång till mark och till 
laddserviceinvesteringar som främst är angelägenheter för kommunerna och måste därför hänskjutas 
till länets lokala partiföreningar och representantskapet i Stockholm för åtgärder.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att hänskjuta motionen till representantskapet i Stockholms stad och länets kommuner.   
  

VP46 Biltrafiken   

Privatbilismen innebär ett av Stockholms absolut största utsläpp. Att i det läget undvika att tydligt och 
rakt formulera en minskning av privatbilism som politiskt mål är undermåligt. Detta kan till exempel 
drivas genom att begränsa privatbilism i Stockholms innerstad, genom att man upprättar generösa 
parkeringsplatser för pendlare eller genom att höja parkeringsavgifter på särskilda ställen.  
 
Vi yrkar:  
att  en minskning av privatbilismen innefattas som politiskt mål under rubriken Uppdragen. 
 
Avsändare: Vänsterpartiet Hägersten  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP46 
Distriktsstyrelsen instämmer med motionären Vänsterpartiet Hägersten om att privatbilismen måste 
minska kraftigt. Flera åtgärder behöver genomföras på såväl kommunal, regional och statlig nivå för 
att detta ska ske. Distriktsstyrelsen delar motionärens uppfattning att målsättningen om att minska 
privatbilismen i Stockholmsregionen är tillgodosedd genom det ändringsförslag som formulerats i 
samband med det större ändringsförslag som motion VP36 gett upphov till och skrivningen där om att 
regional koldioxidbudget. 
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
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att  avslå motionen.  
  

VP47 Allmännyttan tillhör oss   

Distriktet bör fortsätta arbeta parlamentariskt mot utförsäljningen av allmännyttan. Kommunalt ägda 
bostadshus ska inte säljas ut till vinstdrivande företag eller aktörer. Bostadsbristen och de stigande 
hyrorna är problem som påverkar människor i Stockholms län vardag till högsta grad, och vi måste 
göra allt vi kan för att stoppa det. Vi tror att distriktet kan göra mycket skillnad i regionen om vi driver 
frågan hårt, trots att det främst är kommunerna som styr över allmännyttan.  
 
Vi yrkar:  
att på sida 3 rad 109 lägga till en punkt i listan under rubriken “Parlamentariskt”   
att  punktens text lyder “Utförsäljningen av allmännyttan ska stoppas”.  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Kista, Anna Sofia Arce, Vänsterpartiet Kista, Alexander Carvajal, 
Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby, Dilki Jayasooriya Patabendige, Vänsterpartiet Botkyrka, Felix 
Haugsand, Vänsterpartiet Älvsjö-Fruängen, Gabrielle Erikstedt, Vänsterpartiet Solna, Matilda 
Hylberg, Vänsterpartiet Hägersten, Suzan Afshar, Vänsterpartiet Järfälla, Valeria Linusson, 
Vänsterpartiet Skärholmen, Rasmus Linusson, Vänsterpartiet Skärholmen.  
 

Distriktsstyrelsens svar på VP47 
Motionärerna vill att distriktet ska verka för att utförsäljningarna av allmännyttan stoppas. 
Distriktsstyrelsen delar uppfattningen att det är en central ideologisk strid i Stockholmsdistriktet men 
att det är en fråga för kommunerna och partiföreningarna där att välja vilka strider som är prioriterade 
hos dem.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  hänskjuta motionen till länsföreningarna samt Stockholms representantskap.  

VP48 Investera i klimateffektivisering   

Byggnader och fastigheter står för en femtedel av Sveriges utsläpp av klimatgaser.   
I Vänsterpartiets budgetförslag för regionen sägs att regionens fastighetsförvaltning, där bland annat 
Locum AB ansvarar för 2 miljoner kvadratmeter vårdfastigheter, ska ha högsta ambitioner för 
energieffektivitet – detta vid nybyggen och i samband med renoveringar. Kommunerna, i vart fall 
Stockholms stad, har motsvarande ambitioner.  
 
Det är bra, men det är inte nog. 80% av de byggnader som kommer att finnas om 50 år är de som 
redan finns idag. Både miljonprogrammet och välfärdens byggnader dit vårdbyggnader, skolor, 
simhallar och idrottsanläggningar hör har till stor del kommit till under tider då energi var något man 
inte behövde snåla med. Hur miljövänliga och effektiva de nya hus vi bygger än är, så kommer vi inte 
långt i vår strävan att minska klimatpåverkan så länge miljoner befintliga kvadratmeter läcker enorma 
mängder energi.   
 
Våra kommunala och regionägda byggnader renoveras av många olika skäl, det kan vara för att 
sjukhusens lokaler behöver anpassas bättre till vårdens behov, för att husen behöver underhållas, eller 
något annat. Att minska energiförbrukningen behöver inte innebära stora kostsamma ombyggnader (i 
Klimatprogram för Stockholms stad sägs till exempel att stora mängder energi kan sparas bara genom 
att byta ett av glasen i miljonprogrammets bostäder till energiglas).  Men det behöver göras, inte bara 
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som en ”tilläggsambition” när det finns andra skäl att renovera eller bygga om våra gemensamt ägda 
byggnader, utan för att det är en nödvändighet för klimatet.   
Det är dags att aktivt investera i energieffektivisering. Inte bara i samband med de renoveringar eller 
ombyggnader om ändå behöver göras av andra skäl, och definitivt inte bara vid nybyggnation.   
 
Vi yrkar:  
att  en ny punkt läggs till listan över uppdrag för vårt parlamentariska arbete, som lyder:  

”Regionen och kommunerna och deras bolag ska göra de investeringar som krävs för 
att klimatpåverkan ska sänkas radikalt i hela det befintliga fastighetsbeståndet.”   

 
Avsändare: Vanja Knocke /Vita bergen, Susanne Pluhacek/ Västra Södermalm, Anki Almqvist/Vita 
bergen, Anders Blomström /Vita bergen, Andreas Mattsson/ Västra Södermalm, Lena Nyblom 
Malmberg/ Västra Södermalm, Stephen Holdin/Vita bergen, Frida Marklund/Vita bergen, Medlemmar 
i Klimatgruppen Södermalm/Vita bergen och Västra Södermalm. Agneta Sundberg/Vita bergen, Max 
Elnerud/Vita bergen, Johan M.Sanne/V Årsta, Sune Nordström/V Hägersten, Bo Lindvall/ V Birka-
Vasa.  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP48 
Motionärerna vill att regioner och kommuner ska investera i klimateffektivisering av regionens och 
kommunernas lokaler för att kraftigt sänka deras klimatpåverkan. Distriktsstyrelsen delar den 
ambitionen men vill ge Regiongruppen ett bredare uppdrag att drastiskt minska verksamhetens klimat- 
och miljöpåverkan i enlighet med vad som föreslås i motion VP36.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att                 avslå motionen.  

VP49 Konkretisera uppdragen för vårt parlamentariska 
arbete  

De uppdrag som verksamhetsplanen föreslår för vårt parlamentariska arbete är bra. Men medan de 
flesta punkterna beskriver konkreta åtgärder, saknar två av dem konkreta förslag till medel för att 
uppnå det som beskrivs.  
 
På rad 109 sägs att ”Regionen ska ta ansvar för att minska utsläppen som orsakas av vår samlade 
konsumtion, inklusive importerade varor och internationella flygresor”. På vilket sätt kan regionen ta 
detta vittfamnande ansvar?   
 
Region Stockholm och Länsstyrelsen i Stockholms län tar regelbundet fram en koldioxidbudget för 
Stockholms län.  Koldioxidbudgeten visar att utsläppen i Stockholms län behöver minska med minst 
12% årligen för att länet ska kunna bidra till att nå Parisavtalets mål. För att detta verkligen ska ske 
behöver koldioxidbudgeten vara styrande för alla kommunens och regionens beslut. Dessutom 
behöver såväl medborgare som företag mobiliseras och göras delaktiga i klimatomställningen.   
På rad 115 och följande sägs att ”Ohållbar matproduktion och storskaligt industriellt fiske eller 
djurfabriker ska motverkas och ersättas med hållbara alternativ. ” Det behöver förtydligas hur våra 
parlament kan verka för att hållbar matproduktion premieras.  
 
Matproduktion och djurfabriker, eller storskaligt fiske bedrivs inte i stor utsträckning i Stockholm. I 
den mån större jordbruk finns drivs de i privat regi på mark som kommunerna inte råder över, men 
förutsättningarna för jordbruk påverkas av den regionala och kommunala planeringen.    
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Störst betydelse har konsumtionen, där regionala och kommunala verksamheter är mycket stora 
”förbrukare” av mat. Därför har det stor betydelse vad de köper – den offentliga upphandlingen har en 
central roll för att premiera en hållbar matproduktion.  
 
Vi yrkar:  
att Stycket på rad 109 till 111 stryks och ersätts med följande: ”Regionen ska anta en 

skärpt koldioxidbudget med årliga utsläppsminskningar som är styrande för alla 
kommunens och regionens beslut. I budgeten ska utsläppen av vår samlade konsumtion 
ingå, inklusive importerade varor och internationella flygresor.”   

att  stycket på rad 115 till 116 ändras så att det kommer att lyda ” Ohållbar matproduktion 
och storskaligt industriellt fiske eller djurfabriker ska motverkas och ersättas med 
hållbara alternativ i all offentlig upphandling”  

att Stycket på rad 115 till 116 dessutom kompletteras med tillägget ”I regional och 
kommunal planering ska goda villkor för småskalig och hållbar matproduktion 
premieras.”  

 
Avsändare: Vanja Knocke /Vita bergen, Susanne Pluhacek/ Västra Södermalm, Anki Almqvist/Vita 
bergen, Anders Blomström /Vita bergen, Andreas Mattsson/ Västra Södermalm, Lena Nyblom 
Malmberg/ Västra Södermalm, Stephen Holdin/Vita bergen, Frida Marklund/Vita bergen, Medlemmar 
i Klimatgruppen Södermalm/Vita bergen och Västra Södermalm, Agneta Sundberg/Vita bergen, Max 
Elnerud/Vita bergen, Johan M.Sanne/V Årsta, Sune Nordström/V Hägersten, Bo Lindvall/ V Birka-
Vasa.  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP49 
Motionärerna vill knyta konkreta uppdrag till samtliga delar av den inledande brödtexten under 
rubriken “Parlamentariskt”. Det är klokt. I sin hantering av VP36 har dock distriktsstyrelsen 
hörsammat flera av de förslag som motionärerna här för fram, i vissa delar kan därför motionen anses 
besvarad. I andra delar ligger den utanför distriktsårskonferensens eller regiongruppens mandat och 
går in på styrning av kommunerna.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att anse första att-satsen besvarad.  
att avslå att-sats 2 och 3.  
 

VP50 Satsa på cirkulär ekonomi!  

Klimatsituationen i världen blir alltmer akut. Vi behöver därför göra allt vi kan för att försöka stoppa 
det som bidrar till uppvärmningen och miljöförstöringen. Att satsa på en cirkulär ekonomi är därför 
nödvändigt om inte våra naturresurser ska förstöras.   
Vad innebär då cirkulär ekonomi? Jo det betyder att vi ska se till att det vi producerar ska ingå i ett 
kretslopp där återanvändning är målet och bara lägga ansvaret på den enskilda personen är inte 
tillräckligt. Därför behöver både staten, kommunen och regionen bidra genom beskattning, krav på 
producenter och att bygga ut återvinningsanläggningar som klarar av att återvinna det vi konsumerar. 
 
Vi yrkar:  
att  distriktet ska verka för att regionerna tar ansvar för och återvinner de olika 

jordartsmetaller och andra metaller som finns i redan nedgrävda rör och kablar i 
staden som är uttjänta.   

att  distriktet ska verka för att regionerna tar ansvar för att alla kontrakt som skrivs vid 
framtida upphandlingar ska innehålla krav på återvinning av jordartsmetaller och 
andra metaller i uttjänta kablar och rör.  
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att  distriktet ska verka för att regionerna tar ansvar för att underlätta för och upplysa 
allmänheten, på ett tydligt sätt, om vad de bör återvinna som innehåller 
jordartsmetaller och andra metaller och var det kan återvinnas.    

att  distriktet ska verka för att regionerna tar ansvar för att se till att 
återvinningsstationerna uppgraderas så att de klarar av att ta hand om det värdefulla 
avfallet i form av olika slags metaller.   

att  distriktet ska verka för att regionerna tar ansvar för att återinföra ersättning för bilar 
som lämnas till skroten.  

 
Avsändare: Susanne Pluhacek/ Västra Södermalm, Anki Almqvist/Vita bergen, Anders Blomström 

/Vita bergen, Vanja Knocke /Vita bergen, Andreas Mattsson/ Västra Södermalm, Lena 
Nyblom Malmberg/ Västra Södermalm, Stephen Holdin/Vita bergen, Frida 
Marklund/Vita bergen, Medlemmar i Klimatgruppen Södermalm/Vita bergen och 
Västra Södermalm.  

 
Distriktsstyrelsens svar på VP50 
Motionärerna vill lyfta vikten av cirkulär ekonomi och föreslår därför i flera att-satser uppdrag till 
regionen rörande det. Distriktsstyrelsen delar motionärerna syn på vikten av en cirkulär ekonomi men 
anser de föreslagna attsatserna vara alltför detaljstyrande för att vara lämpliga i verksamhetsplanen. 
dels utveckla texten kring skola och förskola i inledningen till verksamhetsplanen, dels uppdra åt 
distriktet såväl som stadshuskansliet att utreda skolsituationen. Vi anser uppdraget vara något för 
otydligt samt vill påpeka att frågor om stadshuset i Stockholm bör lyftas i representantskapet.    
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  hänskjuta motionen till regiongruppen.  
 

VP51 Sverigepriset, en dubbelt havererad politik   

EU:s elmarknad har havererat, både när det gäller prissättningen och frånvaron av ett helhetsansvar för 
en fungerande elförsörjning. Efter elmarknadens avreglering 1996 tar inget ansvar för helheten. 
Aktörerna tar bara ansvar för den egna delens vinst. Självklar uppstår då kris efter kris. Och då måste 
det bli politikens uppgift att ändra på spelreglerna. 
 
Två artiklar i DN belyser elmarknadens totala haveri. 

• Den 31/1:"Myndighet maktlös när elnätsbolag vill höja avgifterna." Där nämns det bland 
annat att Ellvio på kort tid höjt nätavgiften med 86 procent i Stockholm.  

• Den 30/1: "Vattenfall sätter ett ockerpris, det är oetiskt." 
 
Ett par i Halland har råkat riktigt illa ut. "Vattenfall beräknade priset i det nya avtalet utifrån elpriset 
just den veckan. Det landade på 7,35 kronor per kilowattimme, inklusive moms." Ett extremt högt 
pris. Priset borde i stället ligga kring 35 öre per kWh. För mer än så kostar det inte att producera 1 
kWh. Varje timme, varje dag, året runt. Vattenfalls profit är i det här fallet hela 2000 (!) procent. Ett 
statligt företag tar ut krigsprofiter!  
 
Den verkliga produktionskostnaden nämns inte med ett ord i artikeln. Hur är det ens möjligt? Här 
måste partiet central ta på sig ansvaret för en misslyckad kampanj. Många förstår helt enkelt inte 
skillnaden mellan statligt elstöd, och ett Sverigepris där elproducenten inte tillåts ta ut övervinster.   
Det var först helt nyligen som V i en debattartikel i DN tydligt knöt Sverigepriset till 
produktionskostnaden. Men inte ens då avgränsade V sig från EU:s rekommenderade högstapris på 2 
kr per kWh, genom att kräva ett högsta snittpris på 40 öre per kWh. 
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Vi yrkar:  
att regionen när den tar upp Sverigepriset ALLTID utan undantag tydliggör att Sverigepris 

handlar om att knyta elpriset till den faktiska produktionskostnaden. Ett pris som inte 
överstiger 40 öre per kWh i snitt. 

  
Avsändare: Anders Blomström, Frida Marklund, Andreas Mattson, Susanne Pluhacek, Anki Almqvist. 
Medlemmar i Klimatgruppen Södermalm.  
 

Distriktsstyrelsens svar på VP51 
Motionärerna vill att regionen alltid när den tar upp Sverigepriser ska tydliggöra att det handlar om att 
knyta priset till produktionskostnaden. Distriktsstyrelsen anser uppdraget vara alltför detaljstyrande av 
regionens verksamhet för att passa i verksamhetsplanen.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå motionen.  
  

VP52 Regionen måste gå i täten för klimaträttvisa   

Enligt Parisavtalet skall klimaträttvisa genomföras med jämställdhetsperspektivet i åtanke. Men idag 
har vi en ofri marknad riggad för att lyfta pengarna uppåt. Klimaträttvisan sätts ständigt på undantag. 
 
Höginkomsttagarna försöken hela tiden vältra över kostnaderna för klimatomställningen på 
låginkomsttagare. Vi har en trafikpolitik som lett till att Stockholms gator fylls av SUV:ar som är 
betydligt tyngre än de bilar som är borta. Och därmed smutsar ner mer. Eliten har råd att rycka på 
axlarna åt höjda vägtullar, minskat antal p-platser och högre p-avgifter. De blir bara glada över att just 
de kan fortsätta köra sina allt dyrare och tyngre bilar. På gator där de kommer lättare fram för att 
låginkomsttagarnas bilar är borta. 
 
Sett ur ett klimaträttviseperspektiv så är Stockholms trafikpolitik helt enkelt ett totalt haveri. Inte minst 
på grund av SL:s höga priser. Nyliberal avgiftspolitik är helt enkelt ALDRIG klimaträttvist. Gynnar 
ALLTID eliten. 
 
Men med vad kan avgiftspolitiken ersättas? 
 
Att var och en som har en elbil får installera billiga solfångare på garagetaket med pengar från RUT 
och ROT, det skulle kunna vara ett av svaren ute på landsbygden. Då blir det lättare att se att man kan 
ta sig fram billigt även på stora avstånd. Men i Stockholmsregionen är nolltaxa ett av de få tydliga 
klimaträttvisa svaren. 
 
Fast menar vi allvar med klimaträttvisa, då MÅSTE vi helt enkelt hitta andra svar än avgiftspolitiken. 
Inte minst för att vi redan befinner oss i ett läge då många låginkomsttagare förväntar sig att 
höginkomsttagare kan smita undan kostnaderna för klimatomställningen. Och de har ju rätt. Genom att 
pengarna ständigt lyfts uppåt i vår riggade marknad, så garanteras faktisk detta. Var fjärde krona är 
skapad ur luft sen coronan kom. Främst genom bolån.   
Skall vi lyckas få med oss många i kampen för att rädda klimatet, då är klimaträttvisa helt enkelt ett 
måste. 
 
Vi yrkar:  
att  regionen bryter med avgiftspolitiken som ett verktyg inom trafikpolitiken och istället 

arbetar fram klimaträttvisa lösningar. 
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Avsändare: Anders Blomström, Frida Marklund, Andreas Mattson, Susanne Pluhacek, Anki Almqvist. 
Medlemmar i Klimatgruppen Södermalm.  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP52 
Motionärerna vill gå ifrån avgiftsstyrningen av trafikpolitiken. Distriktsstyrelsen håller med men 
menar att det redan är besvarat i och med målsättningen om avgiftsfri kollektivtrafik.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  anse motionen besvarad.  
  

VP53 Försöken till greenwashing ökar   

Listan på hur lobbyisterna har lyckats få till greenwashing, den är tyvärr lång. Att biobränslen inte 
redovisas i utsläppsstatistiken, det är det värsta exemplet enligt Greenpeace och många forskare. Det 
är en tankevurpa att tro att utsläppen från förbränningen av biogena bränslen kommer bindas genom 
ny växtlighet. Att det då blir till ett nollsummespel och därmed koldioxidneutralt. Byter vi ut fossila 
bränslen mot biobränslen minskar inte utsläppen. Vi har helt enkelt inte minskat utsläppen alls de 
senaste åren. Bara ljugit med statistiken. Vilket är katastrofalt. 
 
Ytterst handlar detta om fossilbranschens och skogsindustrins vilja att vagga in oss i en falsk trygghet. 
Vi kan fortsätta precis som vanligt bara vi byter till biobränsle, hävdar de. En lögn och inget annat. 
 
Fortfarande blandas till och med palmolja in i bensin och diesel. Även om EU:s mål är att allt 
biobränsle skall vara inhemsk. Men det är ett otillräckligt mål. Det tycks till och med vara så att 
biogena bränslen har en större miljöpåverkan är fossila bränsle.  
 
Vi yrkar:  
att  regionen tar del av forskningsresultaten kring biogena bränslen.   
att  regionen undersöker omfattningen på de biobränslen vi får genom t.ex. sophanteringen. 

Och utreder var det bäst kommer till nytta.  
att  regionen utreder hur biogena bränslen bäst kan ersättas. I första hand i regionens 

gemensamägda och privata värmeverk.  
 
Avsändare: Anders Blomström/Vita Bergen Södermalm, Frida Marklund, Andreas Mattson, Susanne 
Pluhacek, Anki Almqvist. Medlemmar i Klimatgruppen Södermalm.  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP53 
Motionärerna föreslår politikutveckling kring biogena bränslen på regionnivå. Distriktsstyrelsen 
uppfattar de föreslagna attsatserna som alltför detaljerade för att vara del av verksamhetsplanen.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  hänskjuta motionerna till regiongruppen.  
 

VP54 Ökade klimat- och miljöambitioner   

Vi tycker att klimat- och miljöambitionerna är för lågt ställda i verksamhetsplanen. Vill vi arbeta mot 
en rättvis klimatomställning ska det synas i våra ambitioner.  
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Vi yrkar:  
att  Klimat- och miljöambitionerna blir mer tydliga i verksamhetsplanen genom ett tillägg 

under rubriken Parlamentariskt. Punkten kan läggas in på rad 119.  
att Punkten ska lyda: Arbeta för ökade miljö- och klimatinsatser genom exempelvis 

grönytefaktor vid stadsplanering, skydd av skog och natur, dagvattenhantering, 
minskad hårdgörning av ytor och minskad bilism.  

 
Avsändare: Åsa Levin, Haninge  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP54 
Motionären vill höja klimatambitionerna i verksamhetsplanen och föreslår därför en punkt om bla 
grönytefaktor. Vi anser frågan om grönytefaktor vara allt för detaljerad och till största delen vara en 
kommunal fråga (i samband med bygglov eller exploateringsavtal). Distriktet har också antagit en 
omställningsplan som i detalj lyfter vägen mot en hållbar stockholmsregion.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå motionen.  

VP55 Interndemokrati  

Förtydliga valplattformen med texter kring interndemokrati.   
 
Vi yrkar:  
att texten kompletterar med; Interndemokrati på Rad 128; Under verksamhetsperioden ska 

vi fokusera på två tre saker – lokal närvaro, studier och interndemokrati.   
att ett nytt eget stycke om interndemokrati på Rad 151, Interndemokratin: 

”Interndemokratin och förankringen hos medlemmarna har avgörande betydelse för att 
hålla ihop partiet och för att politiken ska vara hållbar. Distriktsstyrelsens får i 
uppdrag att utreda hur formerna för medlemsdemokratin på kommunal och regional 
nivå ska utformas för att tillförsäkra medlemmarna ett större inflytande.”  

 
Avsändare: Birka Vasa, Monica de Santa Cruz och Eva Lena Varhelyi, Kungsholmen, Johanna Palm, 
Vantör, Eva Arnqvist, Ann-Marie Strömberg, Hägersten Niklas Vanhainen, Hammarby Skarpnäck  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP55.    
Motionärerna vill föra in en text om interndemokrati samt ge distriktsstyrelsen i uppdrag att utreda 
formerna för medlemsdemokratin. Även om distriktsstyrelsen håller med motionärerna om att 
interndemokratin är av yttersta vikt så ser vi inte någon större nytta med en utredning, som dessutom 
överlappar andra översyner som är planerade att göras av bl.a arbetsordningen för den regionala 
gruppen. Slutligen så bestäms formerna för interndemokratin i partiets stadgar.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå VP55.  

VP56 Öka Distriktsstyrelsens aktiva engagemang i och 
representation från distriktets alla delar  

För att effektivt kunna arbeta med lokal närvaro anser vi att Distriktsstyrelsen aktivt ska söka 
samarbete med och visa närvaro i föreningarna, samt att en god representation i Distriktsstyrelsen av 
föreningar i Distriktets alla delar, särskilt kranskommunerna, är en klar fördel i dessa och även andra 
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avseenden. Inför nominering till DS bör därför en strategi tas fram för att främja en bra spridning av 
medlemmar i DS, så att även kranskommuner täcks in. 
  
 
Vi yrkar:  
att  en ny text förs in på sid 2, rad 129, efter ""...studier.""  
att  tillägget ska lyda: "Distriktsstyrelsen ska verka aktivt för samverkan med föreningar i 

kranskommuner, särskilt de med utsatta områden, samt ta fram en strategi för att en 
bra spridning av representationen i Distriktsstyrelsen av föreningar i distriktets alla 
delar kan uppnås." 

  
Avsändare: Andreas Falk, Vänsterpartiet Haninge 
 

Distriktsstyrelsens svar på VP56 
Distriktsstyrelsen instämmer i motionärens åsikt att en god representation av distriktets alla delar i 
distriktsstyrelsen är viktigt. Vi vill dock understryka att distriktsstyrelsen inte är ett representantskap. 
Medlem i distriktsstyrelsen representerar distriktets samtliga medlemmar och inte sin hemförening. 
Därtill vill vi hävda att nuvarande distriktsstyrelse har haft en ganska bra spridning med ledamöter 
från många olika kranskommuner. Naturligtvis kan distriktets 26 kommuner aldrig vara representerade 
samtidigt.   
 
Det finns dessutom andra parametrar för en valberedning att ta ställning till utöver 
distriktsstyrelseledamotens nuvarande bostadsort. Inget av det här är dock saker som distriktsstyrelsen 
ämnar lägga sig i. Principer för valberedningens arbete är fastslagna i partiets stadgar och strategier för 
deras arbete tar de bäst fram själva. Slutligen är det upp till distriktets medlemmar via sina ombud att 
på distriktsårskonferensen säkerställa att rätt distriktsstyrelse väljs.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå VP56.  
 

VP57 Studier utanför partiet    

Distriktsstyrelsens betoning av vikten av vidareutbildning och studiearbete är mycket 
lovvärt.  Dessutom är det en bra ambition att sammanställa och koordinera studiearbetet på 
distriktsnivå. Däremot behöver vi förtydliga gentemot vem dessa studiesatsningar riktas.  
 
Vi yrkar:  
att  på rader 141–144 inkludera en skrivelse om utåtriktat studiearbetet via till exempel 

Centrum för marxistiska samhällsstudier (CMS).  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Hägersten  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP57.  
Studiearbetet ska främst rikta sig till våra medlemmar och förtroendevalda. Att distriktet tar in externa 
aktörer att tillgodose oss med utbildningar innebär att vi tar vara på närliggande organisationers redan 
befintliga expertis och kunskap. Vi behöver nyttja dessa relationer och erkänna deras kompetens.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå motionen.  
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VP58 Dubbletter och strykningar   

Ibland kommer tryckfelsnisse fram! Och ibland är pennan lite trubbig. Tillsammans är det kul att 
skriva verksamhetsplan!  
 
Vi yrkar:  
att  stryka ”här försöka” på rad 146,  
att  stryka rader 152–161,  
att  styrka rader 239–241 och i stället lägga till en formulering om att förtydliga utskottens 

roll och uppdrag på rader 230–231,  
att  styrka rader 315–318.  
Avsändare: Vänsterpartiet Hägersten   
 
Distriktsstyrelsens svar på VP58.  
Ibland kommer tryckfelsnisse fram! Och ibland är pennan lite trubbig. Vi vill dock att DÅKen fastslår 
att de nu existerande utskotten så de kan fortsätta sitt arbete utan uppehåll men också lämna öppet för 
att tillträdande distriktsstyrelse ska ha möjlighet att bilda nya utskott om behov finns.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att bifalla att-sats 1, 2 och 4.  
att stryka meningen på rad 166-167 och ersätta den med följande text:   

“För att stärka utskotten och göra de mer kända i distriktet bör de nu existerande 
 utskotten få fortsatt mandat samtidigt som tillträdande distriktsstyrelse har 
 möjlighet att tillskapa nya om behov skulle uppstå”  
att därmed anse att-sats 3 besvarad.  

VP59 Ideologiska studier ger stabilare organisation  

Vi tycker det är jättebra att det står i förslaget på verksamhetsplan att distriktet ska satsa på ideologiska 
utbildningar och utbildning i organisationen, men vi tycker vi måste konkretisera vad vi menar med 
det. Vi tycker att det är en styrka att vi alla i distriktet förstår de grunder som vårt parti vilar på, och 
kan utveckla politiska åsikter i sakfrågor utifrån det och representera partiet utåt på ett enat sätt. Vi 
tycker också att vi ska specificera vad för utbildningar som menas på sida 5 rad 223.  
 
Vi yrkar:  
att  på sida 4, rad 144, efter “organisation”, fortsätta meningen med “för att medlemmar i 

alla delar av distriktet ska kunna stå på en gemensam grund kring vad det är vi som 
parti står för när vi pratar med potentiella medlemmar och väljare.”   

att  på sida 5, rad 223, ändra meningen som lyder “Tillhandahålla utbildningar för 
parlamentariker, förtroendevalda och aktivister.” till “Tillhandahålla ideologiska och 
organisatoriska utbildningar för parlamentariker, förtroendevalda och alla övriga 
medlemmar.”  

Avsändare: "Vänsterpartiet Kista, Anna Sofia Arce, Vänsterpartiet Kista, Alexander Carvajal, 
Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby, Dilki Jayasooriya Patabendige, Vänsterpartiet Botkyrka, Felix 
Haugsand, Vänsterpartiet Älvsjö-Fruängen, Gabrielle Erikstedt, Vänsterpartiet Solna, Suzan Afshar, 
Vänsterpartiet Järfälla, Valeria Linusson, Vänsterpartiet Skärholmen.  
  
Distriktsstyrelsens svar på VP59.   
Det finns en rad olika utbildningar som ska ingå i det studiepaketet som distriktet ska kunna erbjuda. 
Naturligtvis kommer det ingå såväl ideologiska som organisatoriska utbildningar. Verksamhetsplanen 
nämner vikten av att ha gemensamma tolkningsramar samt att vi ska ge utbildning. Detaljerna kring 
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syfte och mål överlåter vi till den studiestrategi som ska tas fram och vilka kurser som ges till 
studieplanen.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå motionen.   

VP60 Vad det är som är så kul med att vara Vänsterpartist! 

Det sociala är en viktig del av engagemanget i Vänsterpartiet. Det är bland annat i det sociala som vi 
inhämtar styrka för att orka arbeta vidare. Vi vill att det ska framhävas ytterligare i verksamhetsplanen 
att det är det som gör det så kul att vara Vänsterpartist - kraften att vara tillsammans, skapa 
sammanhang för varandra och en gemenskap.   
 
En naturlig del av vår medlemsvård för ett hållbart engagemang ska vara att anordna sociala och 
stärkande aktiviteter. Det kan exempelvis vara fika, AW, picknick, teaterbesök eller filmkväll.   
 
Vi yrkar:   
att  efter meningen ""det ska vara roligt att vara Vänsterpartist"" på rad 150 lägga till 

följande: ” Vi gör ett viktigt arbete tillsammans såväl i de parlamentariska 
församlingarna som i det dagliga föreningsarbetet i partiföreningarna. För att skapa 
intresse, engagemang och kreativitet i vår organisation behöver det vara lätt att 
aktivera sig. Det gör vi genom att ha låga trösklar, arrangera sociala aktiviteter internt 
och inspireras tillsammans".  

 
Avsändare: Lärarvänstern  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP60 
Motionärerna understryker behovet av att föreningslivet präglas av sociala aktiviteter för att känna 
delaktighet och engagemang. Vänsterpartiet Storstockholm ska självfallet skapa intresse och 
kreativitet för våra medlemmar - såklart!  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att bifalla motionen.  
  

VP61 Större stöttning för mindre partiföreningar i utsatta 
områden   

I vissa utsatta områden där partiföreningar också har färre medlemmar kan det vara svårt att få ihop 
resurser för att hålla i aktiviteter så som torgmöten, ringkedjor mm. Dessa föreningar står inför en 
större utmaning då de redan är lokaliserade i områden där vår politik behövs men då ofta blir osynliga 
för medborgarna. Det blir både svårt att göra någon skillnad och få medlemsantalet att växa.  
DS borde finnas mer tillgängliga för att stötta i dessa områden exempelvis igenom handledning, 
material eller uppbackning vid särskilt betydande aktiviteter.  
 
Jag yrkar:  
att  lägga till ett stycke under punkten stötta på rad 152  
att  mindre partiföreningar i särskilt utsatta områden ska ges möjlighet till större stöttning 

ifrån DS vid behov och att DS ska ha en tätare kommunikation med föreningen.  
 
Avsändare: Dali Kovacevic, Haninge.  
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Distriktsstyrelsens svar VP61 
Distriktsstyrelsen vill självklart att alla föreningar får det stöd de behöver från distriktet. Dock är det 
olika vilken typ av stöd man behöver. Ibland behöver man stöd från någon i distriktsstyrelsen, ibland 
från distriktets kansli och i andra fall räcker det med att ta del av distriktets utbildningar. Det åligger 
partiföreningarna själva att höra av sig till distriktet med förfrågningar om vilket stöd man anser att 
man behöver. Som vi skriver om bland annat på rad 252 så föreslår vi distriktsårskonferensen att 
aktivistnätverket ska återupprättas, via detta kan partiföreningar få hjälp vid utåtriktade arrangemang. 
Vi vill även genomföra en satsning på studier. Med mera.  
Även om vi i stort håller med motionären så är formuleringen som motionären föreslår olycklig, vad 
innebär större stöttning vid behov? Vad innebär tätare kommunikation? De här formuleringarna kan ju 
både betyda arbetsinsatser som inte är möjliga att genomföra eller småsaker som inte hjälper någon.   
 
Distriktsstyrelsens föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå VP61.  
  

VP62 Prioritera rörelsearbete   

Jag föreslår att formuleringarna på rad 153–154 ändras till: ”Under verksamhetsperioden ska vi 
fokusera på tre saker – lokal närvaro, rörelsebyggande och studier.”  
Motivet hittar vi några rader längre ner, under rubriken Sociala rörelser. Där lyfts den avgörande 
betydelse de sociala rörelserna har för att bygga motståndet mot högeroffensiven, mot nedrustningen 
av välfärden, för klimatkampen och för kampen mot rasism. Men för att denna insikt framgångsrikt 
ska kunna omvandlas till handling krävs också att denna uppgift blir en av distriktets tre prioriterade 
uppgifter under nästa verksamhetsår.  
 
Jag yrkar:  
att  formuleringarna på rad 153-154 ändras till: ”Under verksamhetsperioden ska vi 

fokusera på tre saker – lokal närvaro, rörelsebyggande och studier." 
  
Avsändare, Kjell Östberg  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP62 
Distriktsstyrelsen instämmer helt i att det är i det rörelsebyggande som vi stärker upp kampen mot den 
ojämlikhet som kapitalismen har skapat. Där är där vi som klimataktivister, feminister, socialister och 
antiraster höjer våra röster som mest. Distriktsstyrelsens menar likväl att lokal närvaro är en 
förutsättning för rörelsebyggande och att det därför inte behöver tydliggöras mer än så.     
  
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå motionen.    
  

VP63 Stödja partiföreningarna är distriktets största uppgift  

Vi är alla medlemmar i en partiförening och tillsammans utgör vi distriktet. Starka partiföreningar gör 
att den lokala närvaron kommer automatiskt. Genom att fokusera på att stötta partiföreningarna får vi 
en stark närvaro i hela distriktet. Därför är det viktigt att verksamhetsplanen prioriterar och belyser just 
stöttningen av partiföreningarna och deras aktiviteter.  
 
Vi yrkar:  
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att meningen på rad 153 -154 ändras till “Under verksamhetsperioden ska vi fokusera på 
tre saker - stötta partiföreningarna, lokal närvaro och studier”.  

 
Avsändare: Styrelsen för verksamhetsåret 2022 Västra Södermalm  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP63.  
Distriktsstyrelsens uppgift är tydligt beskrivet i Vänsterpartiet stadgar. I §73 tydliggörs det  
exempelvis att partiföreningarna ska stödjas. Då motionärens önskemål redan är reglerat i   
våra stadgar behövs det således inte förtydligas ytterligare i verksamhetsplanen.   
  
Distriktsstyrelsens föreslår distriktsårskonferensen:   
att avslå motionen.  
  

VP64 Samma stycke två gånger i verksamhetsplanen   

På sida 3, rad 127–137, och på sida 4 rad 152–161, skrivs exakt samma stycke på båda ställena. Vi 
tycker att det är ett bra stycke, men tycker inte att vi ska ha exakt samma text på två ställen i 
verksamhetsplanen och det tror vi inte heller var meningen när förslaget togs fram. Vi förstår att detta 
kanske är en sådan sak som justeras i efterhand, men vi vill vara säkra på att det korrigeras och 
motionerar därför på att stryka det stycket som känns mest logiskt att stryka för textens struktur.  
 
Vi yrkar:  
att  stryka stycket på sida 4, rad 152–162.  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Kista, Anna Sofia Arce, Vänsterpartiet Kista, Alexander Carvajal, 
Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby, Dilki Jayasooriya Patabendige, Vänsterpartiet Botkyrka, Felix 
Haugsand, Vänsterpartiet Älvsjö-Fruängen, Gabrielle Erikstedt, Vänsterpartiet Solna, Suzan Afshar, 
Vänsterpartiet Järfälla.  

VP65 Ta bort duplicerade stycken i underrubriken "Stötta" på 
sida 4  

Det verkar som att två stycken går att återfinna två gånger i verksamhetsplanen; först under rubriken 
"Uppdragen" med underrubrik "Partiorganisationen" på sidan 3 och 4, och sen igen i underrubriken 
"Stötta" på sidan 4. Eftersom texten i underrubrik "Stötta" inte har något unikt innehåll, borde denna 
gå att ta bort från verksamhetsplanen utan att någon information går förlorad. 
   
Jag yrkar:  
att  underrubriken "Stötta" och dess tillhörande text, mellan rad 152 och rad 161, tas bort 

från verksamhetsplanen." 
   
Avsändare: Yakira Pulido Moreno  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP64 och VP65 
Tryckfelsnisse har varit i farten!  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att bifalla VP64 och VP65.  
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VP66 Bygg motståndet mot den rasistiska, främlingsfientliga, 
högernationalistiska politiken  

Vi yrkar:  
att införa följande text i Verksamhetsplanen efter rad 162:  

”Bygg motståndet mot den rasistiska, främlingsfientliga, höger nationalistiska politik  
I ett första steg har den nya regeringen efter valet 2022 kommit överens om att 
genomföra det så kallade Tidöavtalet. Denna politik som man hittar där kommer att 
påverka vår regions invånare, särskilt dem i våra mest segregerade orter, eftersatta 
både ekonomiskt och socialt. SD och deras förbundsförvanter vill gå så långt att vill 
ändra lagar och den svenska författningen i klar strid mot våra mänskliga rättigheter, 
rätten att söka asyl och alla de som innehar flyktingstatus. 
 
Tidöavtalet vill tillämpa visitationszoner och återkommande ID-kontroller på 
rasifierade människor. Dessa repressiva kampanjer kommer, om vi inte motarbetar 
dem, att bli en del av människors vardag och förstärka en redan djupt rotad misstro 
mot våra myndigheter.  
 
Som en motsats till denna politik vill vi att Stockholmsdistriktet ska komma att bygga ett 
motstånd genom att bevisa att det finns andra sätt för att minska kriminaliteten hos 
våra barn och ungdomar.  
 
Vi kommer att använda oss av beprövade metoder som exempelvis ”sluta skjuta”-
modellen; ett bättre, samordnat, arbete mellan skolan, socialen och polisen samt större 
satsningar på avhopparverksamheter i distriktet.  
 
Vi ska se till att man börjar med förbyggande arbete genom att arbeta fram hållbara 
ekonomiska och sociala insatser. Likaså ska vi ha satsningar på en jämlikare skola, 
kultur och fritids- och idrottssysselsättningar.  
 
Vi ska se till att den akuta responsen till våldet finns i varje kommun i form av 
professionella arbetslag som kan stödja och förbättra den psykiska hälsan hos barn, 
ungdomar och vuxna.  
 
Att bygga ett motstånd måste också innebära att vi står för en human flyktingpolitik i 
Stockholmsdistriktet. Vi ska se till att det finns väl fungerande och bra strukturer av 
flyktingsmottagningsberedskap och -centra i regionen som ett sätt att visa att 
Stockholms invånare välkomnar flyktingar.  
 
Tillgång till sjuk- och tandvård till asylsökande och papperslösa ska finnas 
kostnadsfritt.  
 
Det i Tidöavtalets föreslagna nationella tiggeriförbudet kommer inte att kunna minska 
fattigdomen i Sverige eller för den delen i resten av Europa. Regionen och kommunerna 
ska i stället söka andra vägar för att minska lidandet hos de europeiska migranterna 
genom hållbara satsningar.  
 
Distriktet inrättar för ovanstående ändamålet ett utskott för att bygga motståndet mot 
den rasistiska, främlingsfientliga, högernationalistiska politiken”  
 

Avsändare: Vänsterpartiet Hammarby-Skarpnäck och Rodrigo Arce, Hannes Willén  
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Distriktsstyrelsens svar på VP66 
Även om distriktsstyrelsen håller med motionärerna i sak så är textförslaget väldigt långt och mer av 
karaktären av en politisk deklaration. Texten är också för detaljerat samtidigt som det spretar åt lite 
olika håll. Det är inte heller tydligt vem som ska göra vad.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå VP66.  
  

VP67 Decentralisera mera! - Satsa på partiföreningslokaler  

Distriktet vill satsa på lokal närvaro och studier, vilket är en bra sak. Vi vill dock hävda att bristen på 
partiföreningslokaler är ett hinder för många medlemmar att delta i studier och effektivt organisera 
lokal närvaro.  
 
Vad gäller studier så är det långt och dyrt att åka in till Kafé Marx eller Porten på Kungsgatan 84 för 
många medlemmar i yttre delarna av Stockholm, och är därför ett hinder för deltagande. Många 
partiföreningar kan hyra lokaler på till exempel Folkets Hus, men det finns då alltid en osäkerhet om 
man behöver en lokal snabbt, och man har inte möjlighet att inreda och förvara saker efter eget behov. 
Brist på egen lokal gör också att praktiska saker som förvaring och användning av föreningens saker 
försvåras mycket. Äger föreningen skrymmande saker som till exempel tält, bord och el-lådcykel så 
blir dom svåra att förvara och blir bundna till enskilda medlemmar som måste ta ett större ansvar att 
vara tillgänglig för föreningen. Aktivistmaterial hamnar också utspritt hos olika medlemmar då ingen 
har utrymme för att förvara allt, och därför blir det svårare än nödvändigt att samla ihop allt som 
behövs för en aktion, speciellt för nyare medlemmar.  
 
Vi vill hävda att distriktet behöver satsa på en ökad decentralisering av lokaler ut till partiföreningarna. 
Med fler lokaler ute i staden så kan partiföreningarna till exempel ha egna bibliotek, arrangera fler 
utbildningar som är skräddarsydda efter föreningens behov, erbjuda kortare resa för medlemmar, 
enklare anordna sociala aktiviteter och öka gemenskapen, lagra allt aktivistmaterial för enklare 
användning och organisering, och få ökad synlighet för Vänsterpartiet i hela Stockholm. 
 
Det är dyrt att hyra eller köpa lokal i Stockholm, men med prioritering av denna decentralisering över 
till exempel fler lokaler inne på Kungsgatan 84, samt crowdfunding från medlemmar och 
vänstersympatisörer så är vi en bit på väg med finansieringen.  
 
Vi yrkar:  
att införa ett nytt stycke på rad 162 mellan styckena "Stötta" och "Utskotten".  
att stycket ska lyda: "Partiföreningslokaler. För att öka och underlätta den lokala 

närvaron och studieverksamheten för partiföreningarna i hela Stockholm så satsar 
distriktet på att göra det möjligt för fler partiföreningar att ha egna lokaler. En ökad 
decentralisering av dom materiella förutsättningarna för distriktets partiföreningar att 
organisera sig starkt och föra ut partiets politik är en nyckel till framgång redan nu 
inför valet 2026”.  

att införa ny text på rad 233 som första punkt under rubriken "Stötta".  
att texten ska lyda: "Verka för att fler partiföreningar har egna lokaler som möter deras 

uppfattade behov”.  
att ändra meningen på rad 310 som börjar med "Fokus de kommande åren /.../".  
att meningen istället ska lyda (med ändring i fetstil):  "Fokus de kommande åren ska alltså 

fortsatt vara att stötta partiföreningarna i deras arbete, men med ett tydligare fokus på 
utåtriktat arbete och att finnas närvarande i hela distriktet, fortsatt fokusförskjutning 
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från Kungsgatan 84 genom att satsa på fler partiföreningslokaler, samt på att vi 
utvecklas som aktivister, förtroendevalda och parlamentariker genom studier."  

 
Avsändare: Malin Furöstam, Tina Ahlzén, Miranda Gehlin  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP67 
Distriktsstyrelsen instämmer till stor del med motionärerna att det förmodligen kommer finnas behov 
av en viss ökad decentralisering gällande lokalförsörjningen, inte minst i våra prioriterade områden. I 
många kommuner runt om i distriktet saknas det dessutom helt lokaler, således är inte problemet 
enbart ett Stockholmsfenomen.   
Finns det prioriterade områden och platser där vi behöver synas kan överväganden absolut göras 
gällande lokalbidrag. (både tillfälligt och på lite längre sikt). Det har dessutom gjorts så under denna 
verksamhetsperiod.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktårskonferensen:   
att  avslå att-sats 1, 2, 3 och 4.   
att  anse att-sats 5 och 6 besvarad.    
  

VP68 Starta ett studieutskott  

På flera ställen i verksamhetsplanen lyfts behovet av en ökad satsning på studier fram (bland annat rad 
129, 140). Och under verksamhetsmål står: (rad 214) Ta ffaram en utbildningsstrategi och 
utbildningsplan för distriktet. Men det framgår inte hur detta skall genomföras. För att snabbt komma 
igång med, och underlätta det arbetet föreslår jag att ett Studieutskott bildas.     
 
Jag yrkar:  
att på rad 167 tillägga:  ”Ett nytt utskott (eller motsvarande) för studier bildas”.  
 
Avsändare: Erik Dahlrot  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP68. 
Distriktsstyrelsen menar att arbetet med att ta fram en utbildningsstrategi och utbildningsplan är en för 
omfattande och tidskrävande uppgift för att hänskjutas till ett utskott. Det ligger i så fall närmre till 
hands att tillsätta en arbetsgrupp men även andra lösningar kan vara aktuella. Kanske kan det vara 
rimligt att ovanpå det tillsätta ett studieutskott. Vi vill dock lämna dessa detaljer till tillträdande 
distriktsstyrelse att råda över.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå motionen.  
  

VP69 Motion om branschföreningarnas roll   

Branschföreningar är till skillnad från partiföreningar inte geografiskt kopplade utan kopplade till 
olika branschområden. Motionärerna som själva är aktiva i branschföreningen Lärarvänstern ser 
möjligheten att branschföreningarna, förutom det arbete man redan bedriver som samlande kraft för 
yrkesaktiva samt fackligt aktiva och/eller fackligt anslutna medlemmar, även skulle kunna fungera 
som stöd till distriktsstyrelse och utskott. Detta i form av remissinstans och expertgrupp och på så sätt 
skulle medlemmarna i branschföreningarna kunna bidra med sin specifika fackliga och yrkesmässiga 
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kompetens. Därför föreslår motionärerna att följande stycke om branschföreningarna roll och funktion 
tillförs verksamhetsplanen under rubriken partiorganisation.  
Anser distriktsstyrelsen att föreslaget stycke bör placeras på annan plats i verksamhetsplanen så önskar 
motionärerna att DS föreslår annan plats.  
 
Vi yrkar:  
att ny text förs in på sidan 4, rad 168 efter text om utskotten.  
att  texten ska lyda: Branschföreningarna  

”På distriktsnivå finns ett antal branschföreningar. Dessa föreningar verkar som en 
samlande kraft för yrkesaktiva samt fackligt aktiva och/eller fackligt anslutna 
medlemmar. Branschföreningarna fungerar dels som samlande kraft för dessa 
medlemmar men kan även verka som expertgrupp och remissinstans för utskott och 
distriktsstyrelsen. Detta utifrån sina specifika branscher och den kompetens relaterade 
till arbetsplatser och fackförbund som medlemmarna inom dessa branschföreningar 
besitter.”  
 

Avsändare: Lärarvänstern  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP69 
Branschföreningarnas existens och engagemang bidrar till att normalisera Vänsterpartiet som en 
politisk kraft inom löntagarkollektivet och fackförening och deras arbete är väsentlig för att föra den 
fackliga kampen framåt. Precis som motionärerna skriver kan de användas som både en remissinstans 
samt som expertgrupp. Sakfrågemässigt är vi eniga om branschföreningarnas betydelse. Då 
verksamhetsplanen dock har valt att inte nämna några föreningar vill vi således inte exkludera dem 
genom att bifalla motionen.   
  
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:   
att avslå motionen.  
  

VP70 Röda Röster behövs  

Som påpekas på flera ställen i förslaget till verksamhetsplan behöver interna debatten förbättras. 
Ledningen av partiet, på flera nivåer, behöver förankra sina idéer och visioner bland medlemmarna 
och omvänt lyssna in medlemmarnas dito. Här finns en tydlig förbättringspotential. 
Distriktsexpeditionen behöver bli mer professionell. Vi behöver fler goda administratörer.  Förslaget 
till Verksamhetsplan visar en viss insikt om problemet men saknar tydlig handlingsplan för att åtgärda 
bristen.   
Vi behöver ett öppet internt forum där medlemmarna kan framföra egna reflektioner och synpunkter 
under eget namn under en självständig redaktionell ledning. Vi är en organisation som huvudsakligen 
är överens om vår världsbild. Vi är ett moget parti som inte går sönder av enskildas eventuellt 
divergerande synsätt. Men vi behöver lite syre. Distriktsstyrelsen ska lita på sin basorganisation och 
stimulera diskussion i de bakre leden. Vi behöver dessutom en arena där folk kan öva sig på att 
uttrycka sina verklighetsbeskrivningar och visioner i skrift. Våra motståndare har många motsvarande 
fora.  
 
Vi yrkar:  
att:  ett öppet internt forum tillskapas/permanentas i distriktet och att följande text läggs till 

från och med rad 172:  
”Distriktet skall värna och stötta den interna debatten genom att låta Röda Röster bli 
ett debattforum inom organisationen med regelbunden utgivning och självständig 
redaktion. Ett öppet internt debattforum där medlemmarna kan framföra egna 
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reflektioner och synpunkter under eget namn och utan censur. Det skulle ge hela 
rörelsen en styrka.”   
 

Avsändare: Vänsterpartiet Enskede  
  
Distriktsstyrelsens svar på VP70 
Interna diskussioner och debatter är bra. Vi ska vara ett parti där vi har högt i tak och långt till dörren. 
Problemet är idag att diskussioner lätt flyttar ut på sociala medier, något som ökar misstolkningar, 
konflikter och destruktiva upplevelser.  
 
Röda röster har inte hittills lyckats med uppgiften att uppfylla behovet av ett internt diskussionsforum. 
I en tid som är, vare sig vi vill eller ej, väldigt digitalt anpassad, behöver den interna debatten hållas 
uppdaterad, aktuell och saklig.   
  
Vi har redan olika fora där det diskuteras. Dels anordnar distriktet träffar för både gruppledare och 
ordförande där det finns möjlighet till samtal. Vi kommer under de kommande verksamhetsåren även 
fokusera på studier vilket också borde ge möjlighet till en bra intern dialog. Till syvende och sist ser vi 
gärna att man uppmuntrar till diskussioner på medlemsmöten.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att distriktsstyrelsen uppdrar åt distriktsexpeditionen att under mandatperioden ta 
 fram ett förslag på hur vi kan utveckla en god intern debatt. Förslaget ska sedan 
 presenteras för distriktsstyrelsen.  
att därmed anse motionen besvarad.  
  

VP71 Finansiering  

Politisk organisering kräver först och främst aktivister, medlemmar och gräsrötter. Men det behövs 
också pengar. Som komplement till den faktiska budgeten är det av vikt att i verksamhetsplanen 
förtydliga vilka satsningar vi ämnar understödja finansiellt och vilka som förväntas fungera ideellt.  
 
Vi yrkar:  
att  inkludera en formulering om att man ska avsätta budget åt det återupplivade 

aktivistnätverket.  
att  på rad 193 inkludera en skrivelse om att upprätta en fond, i stil med Fristadsfonden, 

från vilken sociala rörelser kan äska medel för stöd.  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Hägersten  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP71 
Givetvis ska alla satsningar i verksamhetsplanen ha täckning i verksamhetsbudgeten. Emellertid finns 
det en skillnad mellan aktivistnätverket och sociala rörelser i stort. Vi ska självklart samarbeta med 
närliggande rörelser och organisationer, och det betyder inte att vi ska avsätta ekonomiska medel som 
dessa kan söka. Samarrangemang innebär ekonomiskt stöd från distriktets räkning.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att anse att-sats 1 besvarad.  
att avslå att-sats 2.  
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VP72 Lägg Idrottsrörelsen till de progressiva aktörer vi ska 
samarbeta med under rubriken Sociala rörelser rad 197 

Under valrörelsen i Nacka var delar av Idrottsrörelsen några av de organisationer vi hade gott utbyte 
av att samarbeta med i många konkreta frågor, vilket bidrog till vår valframgång.  
 
Vi yrkar:   
att  lägga till Idrottsrörelsen på rad 197.  
 
Avsändare: Vänsterpartiet i Nacka  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP72 
På lokal nivå ska vi samverka med föreningslivet, ja. Det vi menar med sociala rörelser i stycket 
handlar med om närliggande organisationer som arbetar för samma typ av samhällsreformer, normer 
och ideologi på ett progressivt sätt som Vänsterpartiet.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå motionen.  

VP73 Antirasistiska utskottet 5   

Antirasistiska utskottet har granskat verksamhetsplanen utifrån antirasism och föreslår både  
förändring och tillägg enligt följande:  
  
att på rad 206–207: Lägg till i meningen som slutar med “Vänsterpartiet gör 
 skillnad” på rad 2017 följande: " för klimatet, HBTQAI-personer, kvinnor, 
 etniska minoriteter, papperslösa och asylsökande."  
att på rad 193: Lägg till i meningen som slutar med “stötta arbetet som bedrivs” 
 följande: "[...] stötta arbetet med antirasism, feminism, HBTQAI-, flykting- och 
 funkisfrågor"  
att på rad 198: Lägg till i meningen som slutar med “och rasistisk klasspolitik” 
 följande” "rasistisk klass- och kriminalpolitik".  
att på rad 279: Ändra meningen: “Distriktet ska därför fokusera sitt stöd särskilt till 
 prioriterade stadsdelar, orter och tätorter där resurserna bedöms kunna ge störst 
 resultat i form av politiskt inflytande, fler väljare eller fler aktiva medlemmar.” 
 till följande:  

“Distriktet ska därför fokusera sitt stöd särskilt till prioriterade stadsdelar, orter 
 och tätorter som har mest behov av vår politik och där resurserna bedöms kunna 
 ge störst resultat i form av politiskt inflytande, fler väljare, fler aktiva medlemmar eller 
områden.”  

  
Avsändare: Martina Pereira Norrman, Hammarby-Skarpnäck, Lorena Delgado, Skärholmen, 
Carolina Gaete, Hägersten, Omar Damakill, Tyresö, Zee Vieira, Norrtälje,  Aysha Jones, Rinkeby-
Tensta-Spånga, Fereshteh Toukhi, Huddinge och My Järphed, Rinkeby-Tensta-Spånga .  
  
Distriktsstyrelsens svar på VP73 
Motionärerna vill språkligt vässa förslaget till verksamhetsplan så att det bättre återspeglar våra 
antirasistiska prioriteringar. Distriktsstyrelsen tackar för förslagen men anser inte att de i de flesta 
fallen förbättrar texten. Däremot kommer vi att yrka bifall på den tredje att-satsen då den lyfter in en 
fråga som vi annars lyft väldigt lite. 
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Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå VP73 att-sats 1, 2 och 4.  
att bifalla VP73 att-sats 3.  
  

VP74 Vi kan stärka vår position i EU och vara EU-kritisk - 
samtidigt  

I rubriken “EU-valet 2024” skriver distriktsstyrelsen i sitt förslag att vänstern måste stärka sin 
position, och att detta görs genom att driva frågor som påverkar folks vardag. Vi håller med DS i detta, 
men tycker också att distriktet i EU-valrörelsen måste framhäva Vänsterpartiets kritik av EU. Vi vet 
att EU är en odemokratisk överstatlig organisation som stärker de rikas position. Vi anser därför att det 
är viktigt att, utöver att driva konkreta politiska krav, också lyfta fram EU-kritik från vänster för att 
driva opinion om EU.  
 
En annan aspekt av detta är den strategiska. Det är viktigt att Sverigedemokraterna inte är det enda 
riksdagspartiet som lyfter EU-kritik. Det finns många i Sverige som är missnöjda med konsekvenserna 
av EU:s nyliberala politik, och Sverigedemokraterna driver en populistisk och nationalistisk linje för 
deras EU-motstånd. EU-motståndet från vänster är ovärderligt då den nyliberala politiken som förs 
drabbas vanligt folk, och vi måste visa på ett solidariskt, EU-kritiskt alternativ till 
Sverigedemokraternas rasism.  
 
Vi yrkar:  
att  på sida 5, rad 207, efter “skillnad” lägga till”, samt driva EU-kritik från vänster.”  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Kista, Anna Sofia Arce, Vänsterpartiet Kista, Alexander Carvajal, 
Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby, Dilki Jayasooriya Patabendige, Vänsterpartiet Botkyrka, Felix 
Haugsand, Vänsterpartiet Älvsjö-Fruängen, Gabrielle Erikstedt, Vänsterpartiet Solna, Suzan Afshar, 
Vänsterpartiet Järfälla, Valeria Linusson, Vänsterpartiet Skärholmen, Rasmus Linusson, 
Vänsterpartiet Skärholmen.  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP74 
Motionärerna vill lyfta EU-kritik från vänster. Även om partiets inställning till EU är en kongressfråga 
anser distriktsstyrelsen det vara okontroversiellt och i linje med tidigare fattade beslut på central nivå 
att lyfta EU kritik.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  bifalla motionen.  
  

VP75 Ökad kunskapsdelning   

Vi anser att distriktet ska kunna bidra till ökad kunskap i partiföreningarna kring rutiner och arbetssätt, 
genom kunskapsdelning. Idag ligger mycket kunskap och kompetens hos enskilda personer som 
riskerar att försvinna ur partiföreningen om dessa personer slutar. Varje partiförening ska inte behöva 
uppfinna rutiner och arbetssätt själva, när det säkerligen redan finns någon som gjort detta på ett bra 
sätt. Det ska inte vara upp till distriktet själva att utforma rutiner, utan de partiföreningar som har väl 
fungerande rutiner ska uppmuntras att dela med sig av dessa. Distriktet ska stå för förmedlingen av 
kunskapen genom att upprätta ett digitalt bibliotek där föreningar kan hämta information, handledning, 
mallar, rutiner och arbetssätt som behövs för att bedriva föreningens verksamhet på bästa sätt.  
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Vi yrkar:  
att  en ny punkt läggs till under rubriken Kunskapsutveckla (rad 213).   
att Punkten ska lyda: Distriktet främjar kunskapsdelning genom att upprätta ett digitalt 

bibliotek där partiföreningar kan hämta exempelvis rutiner och arbetssätt som behövs 
för föreningens verksamhet.  

 
Avsändare: Åsa Levin, Vänsterpartiet Haninge  
  

VP76 Kollegialt lärande  

Kunskap förs vidare genom generationer. Från en person till en annan. Kunskapen genom 
folkbildningen och kollegialt lärande är nyckeln för en god samhällsutveckling.   
Det är kunskapen som kommer föra partiets utveckling framåt.   
 
Jag yrkar:  
att  Distriktet möjliggör utbildningar för medlemmar inom ämnet organisatoriska 

handboken på olika platser inom distriktet.  
att  Distriktet undersöker möjligheten att omvandla organisatoriska handboken till en 

digital utbildning med korta informationsvideo för varje avsnitt.  
att  Distriktet arbetar fram en omfattande digital bank med stöddokument till 

partiföreningar.  
att  följande text läggs till som punkt på sida 5 efter stycke 214; “Skapa en digital bank med 

relevanta stöddokument och mallar för partiföreningar.”  
 
Avsändare: Fehmi Demirtaş  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP75 och VP76 
Motionärerna vill att distriktet ska skapa ett digitalt bibliotek för delande av rutiner, arbetssätt med 
mera Detta finns redan och hittas på https://www.vansterpartiet.se/resursbank/. Har man frågor som 
inte täcks in av resursbanken så är man välkommen att höra av sig till partikansliet och be dem lägga 
till dokument som man anser saknas. Man kan också höra av sig till distriktskansliet med sina frågor.  
Motionären i VP75 vill även att fler digitala utbildningar ska skapas. Detta är ett arbete som pågått 
under de senaste åren från partiet centralt genom plattformen Learnifier som fått fler och fler kurser 
vilka vi dock inte tror är så välkända i distriktet. Mer om partiets studier hittar man på 
https://www.vansterpartiet.se/vansterskolan/. 
 
Slutligen så anser distriktsstyrelsen att studier under en period varit eftersatt i vårt distrikt varför vi nu 
föreslår distriktsårskonferensen att ett omtag ska göras. En ytterligare anledning till denna prioritering 
är att vi har fått in väldigt många nya medlemmar. Av den anledningen vill vi ge tillträdande 
distriktsstyrelse i uppdrag att ta fram en studiestrategi och en studieplan. Organisatoriska studier bör ju 
givetvis ingå i de planerna.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå VP75 och VP76.  
 

VP77 Ideologi och organisation för alla!  

En satsning på förtroendevalda och aktivister är mycket viktig, och den räknar vi med. Ett tydligare 
erbjudande till alla nya medlemmar måste ske kontinuerligt, alla som blir medlemmar måste få 
chansen att lära känna partiets ideologiska grunder och organisationskriterier. Det är då vi vinner 
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medlemmarnas förtroende, när vi vänder oss direkt till var och en av de med vår berättelse och vår 
värdegrund. Det gör alla framgångsrika organisationer.  
 
Vi yrkar:   
att  rad 214 kompletteras som följer:   

”Ta fram en utbildningsstrategi och utbildningsplan för distriktet, inklusive 
kalendarium med kurser för nya medlemmar."  
  

Avsändare: Monica de Santa Cruz, V Kungsholmen, Vanja Knocke – V Vita Bergen, Rebecka 
Hybinette – V-Farsta, Agneta Kristina Sundberg – Vita Bergen".  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP77 
Distriktsstyrelsen menar det motionärerna efterfrågar redan görs och dessutom är något vi vill satsa 
ännu mer på. Under den gångna verksamhetsperioden har distriktet anordnat många studietillfällen för 
nya medlemmar. En del har varit den mycket uppskattade mer informella formen “Nachos för nya” 
men vi har även anordnat kurs(er) för nya och mer nischade utbildningar, t.ex inför valet. Alla kurser 
som distriktet anordnar annonseras i veckobrevet, på hemsidan och på sociala medier.  
Vi vill dock även tillägga att just kurser för nya medlemmar är särskilt lämpliga att man även ordnar i 
sin lokala partiförening, eller i samarbete med grannföreningarna.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  därmed anse VP77 besvarad.  

VP78 Skriv och tala klarspråk!    

Undvik inlindade och luddiga ord som "målsättning" – och i kommunen även "inriktningsmål" och 
"strävansmål"). Ett mål är ett mål, och det har eller sätter man.   
 
Jag yrkar:   
att ordet "målsättning" i raderna 216 och 226 i förslaget till verksamhetsplan byts mot 

"mål"  
 
Avsändare: Gunnel Bergström  
 

Distriktsstyrelsens svar på VP78.  
Begreppen “mål” och “målsättning” anses för de flesta vara synonymer, men att målsättning kan 
användas som en strävan, önskan om ett resultat. Att det kan uppfattas mer diffust är i det här fallet 
sekundärt.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå VP78.  
  

VP79 Antirasismen   

Vi lever i ett Sverige där klimatet har blivit hårdare. Ett Sverige som med fräckhet möter, i stort sett 
samtliga samhällsproblem, med att det handlar om tonen på din hudfärg.  
Det är enkelt att man själv kan gå vilse i den här frågan och därför kan det vara viktigt med 
information om hur man själv kan agera och bemöta rasismen. Specifikt den strukturella och passiva 
rasismen.   
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Jag yrkar:  
att  Distriktet tar fram en antirasistisk handbok i samråd med lokala antirasistiska 

organisationer samt med sakkunniga inom området.  
att  i sida 5 styck 226 efter “… arbete.” Lägga till följande text; “Distriktet skall 

tillsammans med lokala antirasistiska organisationer och sakkunniga inom området ta 
fram en antirasistisk handbok.”  

 
Avsändare: Fehmi Demirtaş  
  

 VP80 Antirasistisk handbok   

Ibland behövs ytterligare en knuff, tyvärr.        
     
Vi yrkar:  
att  på rader 226–228 inkludera en formulering om att slutföra arbetet med att ta fram en 

antirasistisk handbok. 
   
Avsändare: Vänsterpartiet Hägersten  
 

Distriktsstyrelsens svar på VP79 och VP80 
Distriktsstyrelsen håller helt med motionärerna i att en antirastisk handbok ska tas fram. Arbetet 
pausades under pandemin. Arbetet har återupptagits nu efter valet och vi har nu ett historiskt viktigt 
samarbete tillsammans med Mångkulturellt Centrum.  Den gemensamma tidsplanen är att handboken 
är klar till våren 2023. Vi är ett stort distrikt och det finns nu flera olika grupper som arbetar 
tillsammans med forskare för att ta fram erfarenheter och strategier. Vi ser verkligen fram emot 
resultatet av handboken som görs med aktivister, forskare och parlamentariker.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att följande text läggs in som en egen punkt på rad 230:  

“Arbetet med att ta fram en antirasistisk handbok ska slutföras”  
att  därmed anse VP79 besvarad.  
att  därmed anse VP80 besvarad.  

VP81 Fokus på organisering och Zetkin behövs i 
verksamhetsplanen  

Verksamhetsplanen saknar ett tydligt fokus på organisering. En av verksamhetsplanens målsättningar 
är däremot att verka för att minst hälften av distriktets partiföreningar har regelbundna aktiviteter i 
områden som partiföreningarna prioriterat. Grunden för en aktiv förening som syns och gör skillnad är 
ett bra organiseringsarbete.   
I detta sammanhang är Zetkin ett viktigt verktyg för att organisera medlemmar och möjliggöra att fler 
medlemmar blir aktiva. Inför valrörelsen 2022 satsade distriktet på att utbilda föreningar i verktyget. 
Tyvärr var det många föreningar som inte använde Zetkin under valrörelsen vilket pekar på att arbetet 
med Zetkin hade behövt påbörjats tidigare och belyser vikten av att man arbetar kontinuerligt med 
verktyget. Distriktet använder själva inte heller Zetkin i den utsträckning det är möjligt. I stället för att 
ta in anmälningar till aktiviteter via forms som det görs idag skulle detta till exempel kunna göras i 
Zetkin. Det skulle också vara önskvärt att Zetkin inkluderas i styrelseutbildningar.   
För att möjliggöra kontinuerligt arbete med Zetkin behöver distriktet avsätta resurser till att samordna 
ett nätverk eller utskott med fokus på att utveckla och stötta partiföreningarnas arbete med Zetkin. Ett 
sådant nätverk skulle kunna erbjuda utbildningar i Zetkin, hjälpa föreningar att starta upp arbete med 
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Zetkin och fungera som en arena där föreningar som redan använder verktyget kan utbyta erfarenheter. 
Ett mer kontinuerligt arbete med Zetkin skulle stärka oss organisatoriskt. 
 
Vi yrkar:  
att  på s. 5 efter rad 231 lägga till följande punkt: “Starta ett nätverk eller utskott med syfte 

att utveckla och stötta partiföreningarnas organiseringsarbete med hjälp av Zetkin. 
Resurser avsätts för att hjälpa föreningar att starta upp arbete med Zetkin och Zetkin 
inkluderas i styrelseutbildningar.”  

 
 
att  på s. 6 efter rad 247 lägga till följande punkt: “Se över hur vi på distriktsnivå kan 

använda Zetkin i större utsträckning, till exempel vid anmälningar till aktiviteter.”  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Hägersten  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP81 
Vi delar inte synpunkten på att verksamhetsplanen duckar för organisering. Snarare tvärtom. 
Distriktsstyrelsen menar att Zetkin är ett utmärkt organisationsverktyg som gör att man som aktivist 
får alla aktiviteter ständigt uppdaterade och lätt översiktliga. En annan fördel menar vi att Zetkin är 
oberoende från Facebook och andra sociala medier och är enbart till för organisering! Vi ser dock 
också utmaningarna med Zetkin. En av de största är att verktyget är inte idag kompatibelt med vårt 
medlemsregister, vilket skapar onödigt merarbete. Huruvida ett utskott med frågor gällande Zetkin bör 
inrättas vill vi dock lämna tillträdande distriktsstyrelse att avgöra.  
  
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:   
att avslå motionen  

VP82 Lägga till branschförening vid stycke om att stötta 
partiföreningar   

Branschföreningar har likt partiföreningar anslutna medlemmar med allt vad det innebär i vanligt 
föreningsarbete. Till skillnad från partiföreningarna är branschföreningarna inte geografiskt kopplade 
utan kopplade till branschområden. Inom distriktet råder ibland en otydlighet när vi skriver om 
partiföreningar och om vi då även räknar in branschföreningar. Då medlemmarna och styrelser i 
branschföreningarna bör få liknande stöd från distriktet som övriga partiföreningar, så föreslår därför 
motionärerna att branschföreningarna läggs till i stycket kring att stötta partiföreningarna.  
 
Vi yrkar:  
att  vid stycket under rubriken ”stötta” på sidan 6 rad 233–238 lägga till 

branschföreningar på flertal ställen vid de två första punkterna. Detta så de två första 
punkterna i stycket lyder:  
• ”Verka för att minst hälften av partiföreningarna/branschföreningar har 

regelbundna aktiviteter i områden som partiföreningarna/branschföreningarna 
prioriterat, och stötta de partiföreningar/branschföreningar som behöver stöd för 
att nå målet.  

• Underlätta samarbete mellan partiföreningarna/branschföreningarna samt mellan 
partiföreningar, branschföreningar, nätverk och utskott för att genomföra 
utåtriktade arrangemang.”  

 
Avsändare: Lärarvänstern  
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Distriktsstyrelsens svar på VP82 
Distriktsstyrelsen är enig med motionärernas intention. Att ge ett stöd till branschföreningarna har 
givetvis samma prioritet som att ge stöd till andra partiföreningar. Vi vill dock förtydliga att 
branschföreningarna också är partiföreningar. Men för att förtydliga och synliggöra 
branschföreningarna föreslår vi ändå en ändring i texten i linje med det motionärerna önskar.  
  
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  texten på sid 6 rad 233–238 stryks och ersätts med följande text:  

• “Verka för att minst hälften av såväl geografiska som branschföreningar har 
regelbundna aktiviteter i områden som de prioriterat, och stötta de partiföreningar 
som behöver stöd för att nå målet.  

• Underlätta samarbete mellan geografiska partiföreningar, branschföreningar, 
nätverk och utskott för att genomföra utåtriktade arrangemang.”  

att därmed anse motionen besvarad.   
  

VP83 Feministiskt självförsvar för distriktets kvinnor  

Vi tycker att vi som ett feministiskt parti, och som största partidistrikt i Sverige, borde erbjuda en kurs 
i feministiskt självförsvar för alla distriktets kvinnor. Feministiskt självförsvar är feministiskt teori i 
praktik, och vi tror att det är något som skulle skapa bättre sammanhållning bland distriktets kvinnor.   
Feministiskt självförsvar är ett försvar skapat av kvinnor för kvinnor. Det skiljer sig från andra typer 
av självförsvar då feministiskt självförsvar bygger på olika metoder att bemöta det sexualiserade 
våldet som kvinnor utsätts för. Under passen lär vi oss att göra det som könsmaktsordningen ständigt 
försöker hindra oss från att göra: höja rösten, säga ifrån och stå upp för oss själva. Detta i sin tur, 
skulle leda till en starkare feministisk utveckling i distriktet och fungerar också som ett bra tillfälle att 
aktivera medlemmar.  
 
Vi yrkar:  
att  på sida 6, rad 232, lägga till en punkt i listan under rubriken “Stötta”   
att  punktens text lyder “Vi ska under året erbjuda minst två tillfällen för kvinnor i distriktet 

att prova på feministiskt självförsvar:”  
 
Avsändare: Vänsterpartiet Kista, Anna Sofia Arce, Vänsterpartiet Kista, Alexander Carvajal, 
Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby, Dilki Jayasooriya Patabendige, Vänsterpartiet Botkyrka, Felix 
Haugsand, Vänsterpartiet Älvsjö-Fruängen, Gabrielle Erikstedt, Vänsterpartiet Solna, Matilda 
Hylberg, Vänsterpartiet Hägersten, Suzan Afshar, Vänsterpartiet Järfälla, Valeria Linusson, 
Vänsterpartiet Skärholmen.  
  

VP84 Stärk feministiska andan i partiet  

Vi tycker att vi som ett feministiskt parti, och som största partidistrikt i Sverige, borde erbjuda en kurs 
i feministiskt självförsvar för alla distriktets kvinnor. Feministiskt självförsvar är feministiskt teori i 
praktik, och vi tror att det är något som skulle skapa bättre sammanhållning bland distriktets kvinnor.   
Feministiskt självförsvar är ett försvar skapat av kvinnor för kvinnor. Det skiljer sig från andra typer 
av självförsvar då feministiskt självförsvar bygger på olika metoder att bemöta det sexualiserade 
våldet som kvinnor utsätts för. Under passen lär vi oss att göra det som könsmaktsordningen ständigt 
försöker hindra oss från att göra: höja rösten, säga ifrån och stå upp för oss själva. Detta i sin tur, 
skulle leda till en starkare feministisk utveckling i distriktet och fungerar också som ett bra tillfälle att 
aktivera medlemmar. Vi vill även att det arbetet ska omfatta män då kvinnor inte ensamma ska ta en 
feministisk kamp. Intersektionell feminism innebär att utforska och förstå djupet av 
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samhällsstrukturer. Både nationellt och internationellt så forskas och praktiseras frågan om 
intersektionalitet både teoretiskt och juridiskt. Som ett feministiskt parti är det en självklarhet att 
intersektionell feminism är del av verksamhetsplanen.   
 
Vi yrkar:  
att  på sida 6, rad 232, lägga till en punkt i listan under rubriken “Stötta”.  
att  punktens text lyder “Vi ska erbjuda tillfällen för män att lära sig bryta ner patriarkala 

strukturer och främja en feministisk kamp minst två gånger per år.”  
att  på sida 6, rad 232, lägga till en punkt i listan under rubriken “Stötta”   
att  punktens text lyder “Vi ska stötta organisationer och föreningar som arbetar 
 med intersektionell feminism.”   
 
Avsändare: Vänsterpartiet Kista  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP83 och VP84 
Motionärerna vill att distriktet ska erbjuda kurser i feministiskt självförsvar för distriktets kvinnliga 
medlemmar samt tillfällen för män att lära sig bryta ned patriarkala strukturer. Distriktsstyrelsen håller 
med men vill vara tydliga med att inte exkludera tex ickebinära. Vi föreslår därför att VP82 bifalls 
med en mindre ändring samt att VP83 bifalls i sin helhet.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  på sida 6, rad 232, lägga till en punkt i listan under rubriken “Stötta” med 
 följande text:  

“Vi ska erbjuda minst två tillfällen för icke binära medlemmar i distriktet att prova på 
feministiskt självförsvar:”  

att  därmed anse VP83 besvarad.  
att  bifalla VP84.  
  

VP85 Närvarande   

Representation och information är viktig inom en organisation. Distriktet består av många delar som 
bildar en helhet. För att få en övergripande blick i hur partiföreningar tänker och tycker kräv närvaro 
och engagemang.  
 
Jag yrkar:  
att  distriktsstyrelsen ska närvara på samtliga representantskapsmöten.  
att  följande text läggs till som punkt på sida 6 efter stycke 235; “Närvara på samtliga 

representantskapsmöten.”  
 
Avsändare: Fehmi Demirtaş  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP85 
I distriktsstyrelsens arbetsordning står att vi ska skicka en representant till representantskapsmötena. 
Dock har sittande distriktsstyrelse drabbats av avhopp på grund av diverse skäl. Sjukdom, flytt från 
distriktet, ny arbetssituation etcetera. Att vi har varit en reducerad skara har inneburit att vi inte har 
haft möjlighet att besöka alla repskapsmöten vilket vi är ledsna över. Vi hoppas att den tillträdande 
distriktsstyrelsen med ny kraft kan fullgöra samtliga åtagande en distriktsstyrelse har. Vi håller helt 
med motionären om att distriktsstyrelsen bör närvara på samtliga representantskapsmöten men vi 
föreslår ändå att motionen ska anses besvarad då detta alltså redan finns som en målsättning samt att 
tillägget inte riktigt är av samma kaliber som de andra målen i samma stycke.  
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Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  anse VP85 besvarad.  
  

VP86 Stöd till arbetet med att ta fram en ny RUFS    

Region Stockholm ska under den här mandatperioden skriva en ny RUFS (Regional Utvecklingsplan 
för Stockholm). RUFS 2050 är en strategisk plan med ett långsiktigt perspektiv som syftar till att 
hantera Stockholmsregionens långsiktiga utmaningar och stärka regionens potential.   
Med det nya styret i Regionen (S, C och MP) och Vänsterpartiets samarbetsavtal finns det goda 
möjligheter att skriva en utvecklingsplan som ger större möjligheter att stärka jämlikheten, ökad 
tillgänglighet till vård, service och kollektivtrafik och minska miljö- och klimatavtrycket mm från 
både regionens egen verksamhet och från annan verksamhet. Självklart ska regiongruppen använda sig 
av den nya omställningsplanen för regionen i detta arbete.   
Men regiongruppen kommer också att behöva stöd och engagemang från lokalföreningar runt om i 
regionen. I partiföreningarna finns både engagemang och kompetens som kan komma regiongruppen 
till godo. Det visade sig när stadshusgruppen tog fram framtagande av Vänsterpartiets klimatpolitiska 
program för Stockholm. Det engagemanget och kunskaperna kan användas vid återkommande rådslag 
till stöd för arbetet med den nya RUFs.  
  
Vi yrkar:  
att Verksamhetsplanen anger att distriktsstyrelsen ska ges i uppdrag att stödja 

regiongruppens och lokalföreningarnas arbete med RUFSen i form av återkommande 
rådslag.   

att Detta kan införas under rubriken Verksamhetsmål/ Stötta. som en ny punkt efter rad 
238: "Underlätta och stödja samarbete mellan regiongruppen och partiföreningarna 
vid framtagande av RUFSen."    

 
Avsändare: Johan M. Sanne, Sune Nordström, Vanja Knocke, Bo Lindvall och Birka Vasa.  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP86 
Motionärerna efterlyser att distriktsstyrelsen ska ges i uppdrag att stödja regiongruppens och 
lokalföreningarnas arbete med RUFSen i form av återkommande rådslag. Framtagandet av RUFSen, 
är precis som motionärerna skriver, ett uppdrag för regiongruppen. Distriktsstyrelsens bedömning är 
att regiongruppen har både kompetens och arbetsresurser för att på ett effektivt sätt kunna genomföra 
uppdraget utan distriktsstyrelsens återkommande inblandning. Då distriktsstyrelsen har många andra 
viktiga kärnuppgifter som tar tid i anspråk bedömer vi att det finns en risk att styrelsen kan försena 
arbetsprocessen med RUFSen, om motionen vinner bifall.   
Vad gäller önskemålet om att inkludera de lokala partiföreningarna i arbetet med RUFSen anser 
distriktsstyrelsen att det är regiongruppen som bäst själv kan bedöma hur ett samarbete med 
partiföreningarna kan ske. Om regiongruppen under arbetets gång önskar distriktsexpeditionens eller 
distriktsstyrelsens hjälp i detta arbete kommer distriktsstyrelsen då givetvis bistå i möjligaste mån.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  avslå motionen.  
  

VP87 Samarbetet med vårt ungdomsförbund är ovärderligt 

Sist på listan av “Stöttande” verksamhetsmål står det att distriktet ska stärka distriktets och 
partiföreningars samarbete med Ung Vänster. Vissa punkter utvecklas mer än andra. Vi anser att den 
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här punkten behöver utvecklas. Ungdomarna i Ung Vänster gör ett ovärderligt arbete utanför 
parlamenten och utbildar framtida politiker genom att ge dem en stark ideologisk bas och 
organisatorisk förmåga. Distriktets partiföreningar och distriktet centralt, liksom Ung Vänster som 
förbund, hade gynnats av ett bättre lokalt och centralt samarbete. Därför vill vi exemplifiera med 
konkreta grejer som vi tror att partidistriktet kan göra för att utveckla samarbetet med Ung Vänster 
Storstockholm.   
 
 
 
Vi yrkar:  
att  på sida 6, rad 242, efter “Ung Vänster” lägga till “genom att hjälpa partiföreningarna 

i distriktet etablera kontakt med sina lokala Ung Vänster-klubbar och genom att bjuda 
in till möten mellan vår och Ung Vänsters distriktsstyrelse för att diskutera strategier 
och samarbetsområden.”  

att  på sida 6, rad 242 lägga till en ny mening som lyder “Distriktsstyrelsen ska också 
arbeta för att stödja partiföreningar att i samarbete med Ung Vänster Storstockholm 
starta upp Ung Vänster-klubbar i området om sådana saknas.”  

 
Avsändare: Vänsterpartiet Kista, Anna Sofia Arce, Vänsterpartiet Kista, Alexander Carvajal, 
Vänsterpartiet Hässelby-Vällingby, Dilki Jayasooriya Patabendige, Vänsterpartiet Botkyrka, Felix 
Haugsand, Vänsterpartiet Älvsjö-Fruängen, Gabrielle Erikstedt, Vänsterpartiet Solna, Matilda 
Hylberg, Vänsterpartiet Hägersten, Suzan Afshar, Vänsterpartiet Järfälla, Valeria Linusson, 
Vänsterpartiet Skärholmen, Rasmus Linusson, Vänsterpartiet Skärholmen.  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP87 
Distriktet ska fördjupa relationen med Ung Vänster, både deras distrikt och deras föreningar. Därför är 
punkten om att stärka distriktets och partiföreningarnas samarbete med Ung Vänster väldigt viktig. 
Hur detta ska ske, alltså i vilken form och på vilket sätt, bör inte verksamhetsplanen ange, då det kan 
bli begränsande för genomförandeorganisationen. De exempel ni ger är riktigt bra förslag på hur 
distriktet kan stärka relationen.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå motionen.  

VP88 Ökad stöttning för mindre partiföreningar i utsatta 
områden  

Vissa mindre partiföreningar i särskilt utsatta områden kan ha svårt att få ihop tillräckligt med resurser 
för aktiviteter som t.ex. torgmöten och ringkedjor. Dessa områden är sådana där vår politik behövs 
som mest men risken finns att vi inte syns eller hörs av medborgarna.  
DS bör ge större stöttning till de föreningar som har dessa utmaningar. Stöttning kan bestå av 
exempelvis handledning, material eller förstärkning vid särskilt viktiga torgmöten eller liknande. 
(Exempelvis nedläggningen av apotek i Jordbro.) DS bör också ha tätare kommunikation med dessa 
mindre föreningar, för att kunna agera snabbare och mer effektivt när behov av stöd finns.   
Detta kommer både hjälpa vår politik att nå ut till fler, och få föreningarna att växa. 
 
Vi yrkar:  
att ett stycke om DS stöttning av mindre partiföreningar läggs till under rubriken Stötta 

(rad 232). Punkten kan läggas till på rad 243.  
att Punkten ska lyda:  Aktivt stötta och stärka mindre partiföreningar i delar av distriktet 

med utsatta områden. Stöttning kan ske genom förstärkning vid aktioner, eller att bistå 
med handledning och material.  
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Avsändare: Vänsterpartiet Haninge  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP88 
Motionärernas förslag är i linje med den övergripande målsättningen med förslaget till 
verksamhetsplan både i det avseendet att den utgår från partiföreningarnas egna prioriteringar och att 
den fokuserar på utåtriktad verksamhet. Till viss mån kan aktivistnätverket och aktivitetsfonden anses 
svara upp mot de förslag som lyfts i motionen men vi anser ändå att det är på sin plats med ett 
förtydligande. Det är inte kansliet som ska bemanna vid olika aktioner. Att det ska finnas tillräckligt 
med närvarande vid sådana tillställningar ligger helt och hållit på organisatörerna. 
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:   
att avslå motionen.  
  

VP89 Att snabbt få svar på frågor är den bästa stöttningen 

Bra samarbete mellan partiföreningarna och distriktet är avgörande för att kunna organisera och 
samordna valrörelser och större event. För att samarbetet ska flyta på behöver det vara enkelt att få 
svar och stöd från distriktkansliet, det ska vara tydligt hur man tar kontakt och man bör kunna får svar 
snabbt på frågor oavsett om enskilda personer är frånvarande.  Vi ser att det finns förbättringspotential 
i hur återkoppling till partiföreningarna sker och vill genom denna motion sätta ljuset på att 
återkoppling till partiföreningarna bör vara en högt prioriterad uppgift för distriktskansliet.  
 
Vi yrkar:  
att följande punkt ska läggas till under rubriken “Kommunicera” någonstans på rad 244–

249:  
”Distriktskansliet ska organiseras på ett sätt som så att partiföreningarna alltid 

 kan vänta sig informerad och skyndsam återkoppling och svar på frågor.”  
 

Avsändare: Styrelsen för verksamhetsåret 2022 Västra Södermalm  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP89 
Distriktet instämmer helt med motionärerna i att vi behöver organisera oss så att alla föreningar kan få 
snabb återkoppling på sina frågor. För att förbättra samt vässa organisationen kommer en utredning av 
organisationen genomföras under 2023. Hur vi bland annat får till stärkt kommunikation, både internt 
och externt, kommer att vara en av flera viktiga frågor i denna genomlysning. Som målsättning för en 
sådan utredning införs i linje med motionens förslag den något modifierade meningen på rad 247: 
”Distriktskansliet ska organiseras på ett sätt så att partiföreningarna ska kunna vänta skyndsam 
återkoppling och svar på frågor.” 
  
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att  på rad 247 införa texten:  

”Distriktskansliet ska organiseras på ett sätt så att partiföreningarna ska kunna vänta 
skyndsam återkoppling och svar på frågor.”   

att därmed anse motionen besvarad.  
  



 63 

VP90 Stärka kontakterna mellan Distriktsstyrelsen och 
föreningar i Distriktets kranskommuner  

När vi läser stycket om distriktets fokus på särskilt prioriterade stadsdelar, orter och tätorter, uppfattar 
vi en risk med formuleringen, att fokus läggs på områden där nya politiska landvinningar och 
nyrekryteringen av väljare, medlemmar och/eller engagemang maximeras, medan tillseendet av att 
redan befästa områden, vunna väljare nedprioriteras och "glöms bort". Det vore mycket farligt om 
vinster i ena änden äts upp av förluster i andra änden, på grund av en alltför smal prioritering. 
Distriktet behöver komplettera det formulerade fokuset med omsorg om befintliga fästen och 
aktiviteter, och Distriktsstyrelsen behöver vara synligare och mer aktiva i att nå ut till föreningar i 
distriktets kranskommuner.  
 
Vi yrkar:  
att Stycket på sid 7, rad 279–281: "Distriktet ska därför fokusera sitt stöd särskilt till 

prioriterade stadsdelar, orter och tätorter där resurserna bedöms kunna ge störst 
resultat i form av politiskt inflytande, fler väljare eller fler aktiva medlemmar."   
Ändras till:   
"Distriktet ska kanalisera stöd till prioriterade stadsdelar, orter och tätorter där 
resurserna bedöms göra skillnad och ge resultat i form av politiskt inflytande, fler 
väljare eller fler aktiva medlemmar. Samtidigt ska Distriktsstyrelsen verka för 
kontinuerliga kontakter med och stöd till distriktets etablerade verksamheter i 
föreningarna i distriktets kranskommuner."   
 

Avsändare: Andreas Falk, Vänsterpartiet Haninge  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP90 
Det finns en stor geografisk spridning hos oss i Vänsterpartiet Storstockholm. Vi har nästan en 
tredjedel av Vänsterpartiets medlemmar och här finner man storstad, förorter, städer, 
småstadsprovinser samt renodlad landsbygd. Fakta är att vi behöver fler människor från alla håll i 
samhället som är vänster – både från Storstockholm, från landsbygden, bruksortsborna och 
förortsborna. En tydlig formulerad vänsterideologi har goda chanser att växa sig stark bland många 
som idag är ideologiskt osäkra.   
Därför behöver vi också prioritera samt att arbeta för ett långsiktigt ideologiskt skifte för ökad 
jämlikhet. Att Vänsterpartiet Storstockholm väljer att lyfta särskilt prioriterade områden, för att på sikt 
kunna röstmaximera, är inte heller likaställt med att andra områden blir oprioriterade.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:   
att avslå motionen.  
  

VP91 En dålig avslutning blir inte bättre för att den upprepas 

Tyvärr har DS ett återkommande problem att få till en bra avslutning på verksamhetsplanen. Denna 
gång har man trott sig lösa detta genom att lägga in ungefär samma text två gånger. Effekten är snarare 
den motsatta. Jag hoppas jag även denna gång får bifall i mitt försök att rädda verksamhetsplanens 
avslutning. 
 
Jag yrkar:   
att ersätta texten på rad 315-324 med ”Nu följer två år där vi ska mobilisera våra nya 

medlemmar, infria det vi lovat där vi tagit makten och stärka vår organisation. Men 
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också två år av oavbruten kamp mot högerregeringen, för internationell solidaritet och 
för folkflertalets bästa.”  

att efter rad 324 lägga till ”För bövelen kamrater, nu köttar vi!”. 
   
Avsändare: Samuel Scherman, Sollentuna  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP91 
Det verkar som att ett redaktionellt fel har smugit sig in i de två sista styckena. Dessa ska såklart slås 
ihop till ett enda stycke.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att ta bort texten på rad 315–318,  
att efter texten på rad 320–324 tillägga följande stycke:  

“Nu följer två år där vi ska mobilisera våra nya medlemmar, infria det vi lovat 
 där vi tagit makten samt stärka vår organisation. Det blir även två år av oavbruten 
kamp mot högerregeringen, för internationell solidaritet och för människors bästa”.  

att avslå att-sats 2.  
  

VP92 Treårig DÅK-period? Troligen inte det som avses  

Förslaget till verksamhetsplan utläses bland annat på försättsbladet att detta är för 2023–2025. Såvida 
inte det är tänkt att nästa DÅK är 2026 så blir detta fel. Även om nästa DÅK kommer vara under 
kalenderåret 2025 så är det skiftet inte bara mellan två verksamhetsperioder utan också mellan två 
verksamhetsår. Nu är ju verksamhetsåret förskjutet med cirka tre månader jämfört med kalenderåren. 
Så även om verksamhetsplanen sträcker sig några månader in på kalenderåret 2025 så kommer den 
bara gälla för verksamhetsåren 2023 och 2024.  
 
Jag yrkar:  
att samtliga förekomster av ”2023–2025” ändras till ”2023–2024”   
 
Avsändare: Samuel Scherman, Sollentuna  
 
Distriktsstyrelsens svar på VP92 
Motionären föreslår att Verksamhetsplanen ska löpa från DÅK:en 2023 till slutet av kalenderåret 
2024. Vi tycker dock det är lämpligare med en verksamhetsplan som löper parallellt med 
distriktsstyrelsens mandatperiod, dvs från DÅK 2023 till DÅK 2025.   
 
Distriktsstyrelsen föreslår distriktsårskonferensen:  
att avslå motionen.  
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